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  Anslag 
Det justerade protokollet offentliggörs genom detta anslag. 
Beslutsinstans: Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum: 2024-01-25 
Anslaget sätts upp: 2024-01-30             Anslaget tas ned: 2024-02-21 
Förvaringsplats för protokollet: Kommunstyrelsens kanslienhet 
 

 

Underskrift                     Utdragsbestyrkande 

          Malin Söderlund 

Plats och tid 
Kommunhuset Nynäshamn, A-hus, Sammanträdesrum Landsort, 2024-01-25 klockan 10.00-11.15 

Beslutande 

Patrik Isestad (S), 2:e vice ordförande 

Marcus Svinhufvud (M), ordförande 

Helen Sellström-Edberg (S) 

Håkan Svanberg (M) tjänstgör istället för Bengt-Göran Pettersson (KD) 

Johann Wolf (SD) 

Göran Bergander (S) 

Mikael Persson (L), 1:e vice ordförande 

Lena Dafgård (SN) 

Kerstin Andersson (MP) 

Patrik Appelkvist Larsson (C) 

Rebecca Ädel (-) 

 

   

Icke tjänstgörande ersättare 

Enligt förteckning  

 
Övriga deltagare 

Enligt förteckning  

  
 
 

Paragrafer 
§§ 1-7, 9-20 

Justeringens plats och tid 
Kommunstyrelseförvaltningens kanslienhet, kommunhus B plan 1, 2024-01-29 klockan 09.00 

Underskrifter 
 
 
 

Marcus Svinhufvud (M) 

ordförande 

Mikael Persson (L) 

justerare 
 
  
 
Patrik Isestad (S)     Malin Söderlund 
justerare       sekreterare  
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Icke tjänstgörande ersättare 

Monica Andersson (S) 
Magnus Liljeström (S) 
Bodil Toll (M) 
Roger Almstedt (SD)  
Per Ranch (SN) 
Åsa Brodin (M) 
Rolf Hofsten (PPiN) 
Ask Fernström (V) 
Otto Svedenblad (M) 
Björn Larsson (SD) 

Övriga deltagare 

Kristina Tidestav, kommundirektör 
Claes Kilström, fastighetschef 
Dan Olén, ekonomichef 
Ida Olén, stadsutvecklingsledare 
Christian Wigren, kanslichef 
Karin Ölander, avdelningschef stöd och utveckling 
Solveig Törnblom, politisk sekreterare 
Maximilian Hildeby, politisk sekreterare 
Antonella Pirrone, näringslivs- och arbetsmarknadsnämndens ordförande 
Christina Sönnergren, socialnämndens ordförande 
Jimmy Norell, kultur- och fritidsnämndens ordförande 
Maria Gard Günster, samhällsbyggnadsnämndens ordförande 
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Innehållsförteckning              

  Upprop och anmälningar om förhinder  

  Val av justerare  

§ 1/24  Fastställande av dagordning  

  Beslutspunkter  

§ 2/24 Mall för redovisning av partistöd  

§ 3/24 Svar på återremiss - Riktlinjer för stöd till kultur- och fritidsverksamheten i 
Nynäshamns kommun 

 

§ 4/24 Folkomröstning om kommunal hemtjänst  

§ 5/24 Begränsat öppethållande i vallokal – Torö distrikt 17 - Val till Europarlamentet 
2024 

 

§ 6/24 Förslag till ny förbundsordning för Södertörns miljö-och hälsoskyddsförbund  

§ 7/24 Avsluta samverkan och avveckla Södertörns upphandlingsnämnd, samt tecknande 
av avtal om samverkan i annan form 

 

§ 8/24 Planbeställning för fastigheten Humlan 10 i Nynäshamn  

§ 9/24 Redovisning av planering av samhällsbyggnadsprojekt och förslag om att avbryta 
markanvisnings- och planuppdrag 

 

§ 10/24 Själv 5:14, del av, Kortmanstorp 10, Ösmo, – Ansökan om bygglov för 
pumpstation med garage 

 

§ 11/24 Svar på kompletterande avgränsningssamråd - Havsbaserade vindkraftsparken 
Skidbladner 

 

§ 12/24 Svar på motion om förstärkta åtgärder för kommuninvånarnas demokratiska 
engagemang 

 

§ 13/24 Svar på motion om kommunalt samarbete för nödvändig klimatanpassning  

§ 14/24 Svar på e-förslag om att upprätta en koldioxidbudget och följa upp den 
kontinuerligt 

 

§ 15/24 Inkomna e-förslag  

§ 16/24 Skrivelser och beslut  

§ 17/24 Anmälan delegationsbeslut  

  Informationsärenden 
 

§ 18/24  Nytt från förvaltningen  

§ 19/24  Övriga frågor  

§ 20/24  Nästa sammanträde  
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§ 1/24 

Fastställande av dagordning 

Kommunstyrelsen beslutar att fastställa dagordningen med följande tillägg, under § 19 Övriga 
frågor: 
 

1. Göran Bergander (S) har en övrig fråga gällande om kommunens nya översiktsplan kommer 
bli färdig för fastställande och hunnit vinna laga kraft före den 11 september 2024.  
 

2. Magnus Liljeström (S) har en övrig fråga gällande hur arbetet med bokslutet för 2023 
fortlöper. 
 

3. Göran Bergander (S) vill väcka ett ärende om att ändra beslut i fördjupad översiktsplan för 
Nynäshamns tätort om bilfritt centrum. 
 

4. Göran Bergander (S) har en övrig fråga gällande projektplaner. 
 

5. Lena Dafgård (SN) har en övrig fråga beträffande om Nynäshamns kommun är drabbat av 
cyberattacken mot IT-företaget Tietoevry. 
 

6. Lena Dafgård (SN) vill väcka ett ärende angående redovisning av Landsbygdsberedningens 
arbete till kommunstyrelsen. 
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§ 219/23 KS/2023/0299/104 

Mall för redovisning av partistöd 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att samtliga partier ska använda bifogad mall vid redovisning av 
partistöd. Mallen revideras enligt följande: 

1. I meningen ”Redovisningen ska mejlas in till kommunstyrelsen@nynashamn.se, spara gärna 
bekräftelsemejlet.” Ordet gärna stryks. 

2. Hela rubriken ”Använt partistöd” stryks. 
3. Meningen ”Här anges på vilket sätt partistödet har använts”, ersätts med ”Här anges vad 

partistödet har använts till”. 

Protokollsanteckningar 
I beslutet hänvisas till en bifogad mall. Den bifogade mallen återfinns i akt med diarienummer 
KS/2023/0299/104-1. 

Ärendet 
I kommunallagen (2017:725) finns de grundläggande bestämmelserna om kommunalt partistöd. 
Nynäshamns kommun har därutöver ett reglemente för partistöd som bifogas ärendet. Det lokala 
partistödet i Nynäshamns kommun utgår till partier som är representerade i fullmäktige och 
partistödet består av ett grundstöd och mandatstöd. En mottagare av partistöd ska årligen, senast 
den 30 juni året efter det att stödet lämnats, lämna en skriftlig redovisning som visar att partistödet 
använts för det ändamål som anges i kommunallagen. Redovisningen ska avse perioden 1 januari-
31 december.  
 
En av mottagaren (partiet) utsedd särskild granskare ska granska om redovisningen ger en 
rättvisande bild av hur mottagaren har använt partistödet, granskarens rapport över granskningen 
ska bifogas redovisningen. Har redovisning och granskningsrapport inte lämnats in till 
kommunstyrelsen inom föreskriven tid utbetalas inget stöd för nästkommande år. 
 
Ett flertal ledamöter i kommunstyrelsen har uttryckt önskan om att förvaltningen tar fram en mall 
för att underlätta redovisningen. Formen för hur redovisningen ska rapporteras är enligt 
kommunallagen fri, och mallen kan därför inte göras för detaljerad. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att samtliga partier ska använda bifogad mall vid redovisning av 
partistöd. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att samtliga partier ska använda bifogad mall vid redovisning av 
partistöd. 
 
Kommunstyrelsen beslutade den 14 december § 219 att bordlägga ärendet till nästkommande 
sammanträde. 

Yrkanden 
Ordförande (M) yrkar att följande ändringar görs i den mall som förvaltningen tagit fram: 

1. I meningen ”Redovisningen ska mejlas in till kommunstyrelsen@nynashamn.se, spara gärna 
bekräftelsemejlet.” Ordet gärna stryks. 

2. Hela rubriken ”Använt partistöd” stryks. 

mailto:kommunstyrelsen@nynashamn.se
mailto:kommunstyrelsen@nynashamn.se
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3. Meningen ”Här anges på vilket sätt partistödet har använts”, ersätts med ”Här anges vad 
partistödet har använts till”. 

Propositionsordning 
Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: bifall eller avslag till arbetsutskottets 
förslag med ordförandes (M) tilläggsyrkande. 

Proposition 
Ordförande (M) ställer proposition i enlighet med fastslagen propositionsordning och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla arbetsutskottets förslag med ordförandes (M) tilläggsyrkande. 

Skickas till 
Akten 
Gruppledare 
Politiska sekreterare 
Handläggare för partistöd 
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§ 3/24 KS/2023/0243/800 

Svar på återremiss - Riktlinjer för stöd till kultur- och 
fritidsverksamheten i Nynäshamns kommun 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

1. Riktlinjer för stöd till kultur- och fritidsverksamhet i Nynäshamns kommun godkänns och 
börjar gälla 19 februari 2024. 

 
2. Kultur- och fritidsnämnden ges rätt att från och med 1 januari 2024 besluta om vilka 

bidragstyper som ska finnas och om riktlinjer för stöd till kultur- och fritidsverksamhet. 1 
kap. 2 § p. 3 i kultur- och fritidsnämndens reglemente ändras därför och ges från och med 
2024-02-19 följande lydelse: 
 
”Inom ramen för av fullmäktige beviljade anslag fördela bidrag enligt av nämnden 
fastställda riktlinjer för stöd till kultur- och fritidsverksamheten i Nynäshamns kommun.” 
 

3. I och med att de nya riktlinjerna träder ikraft upphör följande dokument att gälla från och 
med den 19 februari 2024: 
a. Reglemente för bidrag till föreningar i Nynäshamns kommun (KF 2017-04-19 § 64) 
b. Reglemente för bidrag till studieförbunden i Nynäshamns kommun (KF 2017-04-19 § 65 
c. Regler för stöd till publika evenemang (KF 2021-01-25 § 6) 
d. Regler för vänortsbidrag (KF 1986-02-25 § 105) 

Reservationer och särskilda yttranden 
Patrik Isestad (S), Helen Sellström Edberg (S) och Göran Bergander (S) reserverar sig mot beslutet 
och lämnar ett särskilt yttrande som biläggs protokollet som bilaga A. 
 
Lena Dafgård (SN) reserverar sig mot beslutet och lämnar ett särskilt yttrande som biläggs 
protokollet som bilaga B. 
 
Kerstin Andersson (MP) reserverar sig mot beslutet och lämnar ett särskilt yttrande som biläggs 
protokollet som bilaga C. 

Ärendet 
Den 7 december 2023 § 215 behandlade kommunfullmäktige förslag till riktlinjer för stöd till kultur- 
och fritidsverksamhet i Nynäshamns kommun. De aktuella riktlinjerna har lagts fram efter förslag 
från kultur- och fritidsnämnden den 18 september 2023 § 33. 
 
Kommunfullmäktige beslutade att minoritetsåterremittera ärendet till kommunstyrelsen för 
ytterligare komplettering av information. Av bilaga A från Kommunfullmäktige den 7 december 2023 
framgår att fullmäktige i stort önskar få svar på nedanstående frågeställningar: 

Frågor ställda från Socialdemokraterna (S): 

1. Vilka ekonomiska konsekvenser förutser förvaltningen att de nya riktlinjerna kommer att ha 
för ideella och ekonomiska föreningar?  

2. Hur påverkar förändringarna föreningarna och deras möjligheter att erhålla stöd? 

3. Hur har kommunstyrelsen och förvaltningen interagerat och informerat ideella föreningar 

samt andra berörda parter under processen för att utveckla de nya riktlinjerna? 
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4. Vilka konsekvenser förväntas för ekonomiska föreningar som tillhandahåller allmänna 

samlingslokaler? 

5. Hur kommer den fortsatta dialogen med föreningslivet ser ut efter att de nya riktlinjerna 
antagits av fullmäktige? 

6. Hur ser förvaltningen övergripande bedömning av de föreslagna riktlinjerna och dess 
påverkan på kultur- och fritidsverksamhet ut? 

7. Hur förväntas uppdelningen av tidigare styrdokument till två separata riktlinjer för kultur- 

och fritidsnämnden och socialnämnden gynna kommunen? 

8. Vad anser föreningarna om förslaget? Fullmäktige önskar att ärendet skickas på remiss till 
berörda ideella och ekonomiska föreningar där föreningarna får möjlighet att yttra sig över 
vilka konsekvenser förslaget till nya riktlinjer kommer att få för deras verksamhet. 

9. Hur tänker förvaltningen hantera potentiella problem kring diskriminering i samband med 
uteslutningen av föreningar som erhåller bidrag från religiösa samfund? 

10. Var går gränsen för vad som definieras som ”opinionsbildande verksamhet” enligt de nya 
riktlinjerna? 

Frågor ställda från Sorundanet Nynäshamns kommunparti (SN): 

1. I stort samma som socialdemokraternas punkt 8. 

2. I stort samma som socialdemokraternas punkt 8. 

3. I stort samma som socialdemokraternas punkt 1. 

4. Av riktlinjerna ska det framgå att krav ska ställas på föreningar/organisationer att lämna in 
en medlemsförteckning med uppgifter om namn, personnummer, adress och uppgift om 

inbetald medlemsavgift för att bidrag ska utbetalas. 

Kommunstyrelseförvaltningen har gått igenom frågorna i återremissyrkandet, som besvaras i nedan. 
För övrig information som är kopplad till ärendet om förslag till nya riktlinjer för kultur- och 
fritidsverksamhet hänvisas till tidigare framställt beslutsunderlag som läggs som bilaga till denna 
tjänsteskrivelse. 
 

Frågor om remisshantering, konsekvenser, dialog med föreningslivet, fortsatt stöd till 
föreningslivet, (SN) punkt 1, 2 och 3 samt (S) punkt 1, 3, 4, 5 och 8 

Kommunstyrelseförvaltningen har tagit fram en jämförelse för att bättre tydliggöra konsekvenserna 
för föreningslivet av de nya riktlinjerna jämfört med de nuvarande styrdokumenten (se bilaga 1 till 
denna tjänsteskrivelse). Förvaltningen ser inte att de nya riktlinjerna kommer att få några 
ekonomiska konsekvenser för ideella föreningar. De nya riktlinjerna kommer snarare innebära att 
fler ideella föreningar kommer att kunna söka fler bidrag än tidigare och även kunna få mer pengar i 
stöd. 

Däremot kan de nya riktlinjerna få påverkan för ekonomiska föreningar, det vill säga föreningar som 
har till uppgift att främja föreningens medlemmars ekonomiska intressen genom att bedriva 
ekonomisk verksamhet. De ekonomiska föreningar som idag får bidrag av kommunen till allmänna 
samlingslokaler utifrån nuvarande bidragsreglemente är Folkets hus och Sorunda 
bygdegårdsförening. Dessa två ekonomiska föreningar kommer inte, med de nya riktlinjerna, att 
kunna söka bidrag för stöd till samlingslokaler. Däremot kommer de att kunna söka ”särskilt bidrag” 
och ”bidrag för evenemang” i enlighet med de nya riktlinjerna, vilket kompenserar delar eller hela 
det tidigare bidraget för samlingslokaler. En ekonomisk förening kan även ombildas till ideell 
förening och därmed söka ännu fler bidrag. Förvaltningen har haft kontakt med Sorunda 
bygdegårdsförening om hur en eventuell ombildning går till och har som avsikt att fortsätta dialogen 
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om behov finns.   
 
Mot bakgrund av att de nya riktlinjerna inte bedöms få några konsekvenser för ideella föreningar ser 
förvaltningen inget behov av att skicka ut förslaget till nya riktlinjer på en särskild remiss. Arbetet 
med översynen av riktlinjerna har pågått sedan 2020 och dialoger har förts vid flera tillfällen med 
ideella föreningar, ekonomiska föreningar samt nämnder och förvaltningar. I år har förvaltningen i 
februari 2023 haft en föreningsträff, då information gavs om det pågående översynsarbetet. 
Därefter har förvaltningen, i samband med att förslaget till riktlinjer färdigställdes i september 2023, 
skickat information ut till alla föreningar i kommunens föreningsregister. Informationen följdes också 
upp med samtal med berörda föreningar. Alla föreningar bjöds även in till en föreningsträff i 
september, som avslutades med en frågestund om förslaget till nya riktlinjerna. Därutöver har 
förvaltningen haft ett särskilt möte med Folkets hus. Synpunkter som har framkommit vid dialog 
med föreningar har framförallt varit att de tidigare reglerna har varit otydliga, vilket har medfört att 
det har upplevts orättvist och inte jämlikt mellan föreningarna. Detta har förvaltningen försökt 
justera i de nya riktlinjerna så att det lättare går att se vad som kan sökas och på vilka grunder, 
samt hur bidrag fördelas mellan föreningarna.  

Dialogerna kommer att fortsätta med föreningslivet. Under förutsättning att de nya riktlinjerna 
beslutas kommer förvaltningen att bjuda in till öppna genomgångar med föreningarna för att 
hjälpa/stödja föreningarna med vilka bidrag de kan söka och hur de ska gå tillväga. Nya webb-
formulär kommer att publiceras där det även tydligt framgår vad som ska lämnas in för att 
underlätta ansökningsförfarandet, hur det går till samt hur det ska redovisas.  

Frågor om generell bedömning och uppdelning av dokument, (S) punkt 6 och 7 
Förvaltningens övergripande bedömning är att de nya föreslagna riktlinjerna kommer att förenkla 
administrationen genom att det finns färre typer av bidrag att söka och att det blir tydligare för 
föreningarna vad som gäller. Det kommer att bli en mer likvärdig fördelning av medel över hela 
kommunen och mellan föreningarna samt färre specialavtal, vilket gör att det blir mer jämlikt. De 
föreslagna bidragen styr mer mot att vara ett stöd istället för en finansiering för föreningarna. Att de 
tidigare reglementena nu föreslås delas upp, i ett för Socialnämnden och i ett för Kultur- och 
fritidsnämnden innebär att den nämnd med bäst kompetens inom respektive område kommer att 
hantera de bidragen inom sin nämnd. 

 
Frågor gällande ”vilka kan söka bidrag”, (SN) punkt 4 samt (S) punkt 2, 9 och 10 

Beträffande frågan om inlämning av medlemsförteckning med uppgifter om namn, personnummer, 
adress och betald medlemsavgift ställs inga sådana krav i nu gällande styrdokument. Det framgår 
dock av gällande styrdokument att föreningar ska föra medlemsförteckning, där uppgifter om 
medlemmarnas namn, födelseår, adress och betald medlemsavgift framgår, och som ska kunna 
visas upp vid behov. Förvaltningen förstår intentionen i återremissyrkandet men tycker att det 
räcker att kommunen behåller de tidigare styrdokumentens skrivning om att föreningen, vid behov 
ska kunna redovisa dessa uppgifter. Det är onödigt att kommunen begär in stora mängder material 
som innehåller personuppgifter (kopplat till GDPR). Slumpmässigt kommer kontroller att göras samt 
vid minsta tveksamheter kommer dessa handlingar begäras in. 

Kriterierna som anges under avsnitt 1.3 och 1.4 avgör vilka föreningar som kan söka stöd. Dessa 
kriterier kommer även att vara grundläggande för hur stöd kommer att beviljas. Reglerna för vilka 
som kan söka stöd skiljer sig inte från tidigare regler. 

Gällande frågor angående diskriminering finns det redan i ”Regler för stöd till publika evenemang” 
som är antagna av kommunfullmäktige 18 november 2021 och gäller från 1 januari 2022 följande 
text: ”Stöd kan inte beviljas till projekt med religiös eller politisk inriktning”. Det har inte tidigare 
uppfattats som problematiskt. Bidrag är ingen rättighet utan en möjlighet. Förvaltningen ser snarare 
att det blir problematiskt att bevilja eller avslå bidrag till den ena religiösa föreningen och inte till 
den andra. Det finns då finns risk för att det upplevs som diskriminering.   
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Gällande definitionen ”opinionsbildande verksamhet” samt ”religiöst obunden” ska detta framgå av 
föreningens styrdokument om föreningen är religiöst eller politiskt obunden för att kunna ha rätt att 
söka bidrag. Dock finns möjligheten att söka bidrag för publika evenemang så länge dessa saknar 
inslag av religiöst eller politiskt inslag. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

1. Riktlinjer för stöd till kultur- och fritidsverksamhet i Nynäshamns kommun godkänns och 
börjar gälla 19 februari 2024. 

 
2. Kultur- och fritidsnämnden ges rätt att från och med 1 januari 2024 besluta om vilka 

bidragstyper som ska finnas och om riktlinjer för stöd till kultur- och fritidsverksamhet. 1 
kap. 2 § p. 3 i kultur- och fritidsnämndens reglemente ändras därför och ges från och med 
2024-02-19 följande lydelse: 
 
”Inom ramen för av fullmäktige beviljade anslag fördela bidrag enligt av nämnden 
fastställda riktlinjer för stöd till kultur- och fritidsverksamheten i Nynäshamns kommun.” 
 

3. I och med att de nya riktlinjerna träder ikraft upphör följande dokument att gälla från och 
med den 19 februari 2024: 
a. Reglemente för bidrag till föreningar i Nynäshamns kommun (KF 2017-04-19 § 64) 
b. Reglemente för bidrag till studieförbunden i Nynäshamns kommun (KF 2017-04-19 § 65 
c. Regler för stöd till publika evenemang (KF 2021-01-25 § 6) 
d. Regler för vänortsbidrag (KF 1986-02-25 § 105) 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

1. Riktlinjer för stöd till kultur- och fritidsverksamhet i Nynäshamns kommun godkänns och 
börjar gälla 19 februari 2024. 

 
2. Kultur- och fritidsnämnden ges rätt att från och med 1 januari 2024 besluta om vilka 

bidragstyper som ska finnas och om riktlinjer för stöd till kultur- och fritidsverksamhet. 1 
kap. 2 § p. 3 i kultur- och fritidsnämndens reglemente ändras därför och ges från och med 
2024-02-19 följande lydelse: 
 
”Inom ramen för av fullmäktige beviljade anslag fördela bidrag enligt av nämnden 
fastställda riktlinjer för stöd till kultur- och fritidsverksamheten i Nynäshamns kommun.” 
 

3. I och med att de nya riktlinjerna träder ikraft upphör följande dokument att gälla från och 
med den 19 februari 2024: 
a. Reglemente för bidrag till föreningar i Nynäshamns kommun (KF 2017-04-19 § 64) 
b. Reglemente för bidrag till studieförbunden i Nynäshamns kommun (KF 2017-04-19 § 65 
c. Regler för stöd till publika evenemang (KF 2021-01-25 § 6) 
d. Regler för vänortsbidrag (KF 1986-02-25 § 105) 

Yrkanden 
Patrik Isestad (S), Lena Dafgård (SN) och Kerstin Andersson (MP) yrkar avslag till arbetsutskottets 
förslag till beslut.  
 
Ordförande (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut. 
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Propositionsordning 
Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: bifall eller avslag till arbetsutskottets 
förslag.  

Proposition 
Ordförande (M) ställer proposition i enlighet med fastslagen propositionsordning och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla arbetsutskottets förslag. 

Omröstning begärd. 
 
Omröstningsproposition 
Bifall eller avslag till arbetsutskottets förslag. Ja-röst för bifall och nej-röst till avslag.  

Omröstningsresultat 
Med 6 ja-röster och 5 nej-röster finner ordförande (M) att kommunstyrelsen beslutar att bifalla 
arbetsutskottets förslag. 

Ledamot Ja Nej 

Patrik Isestad (S)  X 

Marcus Svinhufvud (M), ordförande X  

Helen Sellström-Edberg (S)  X 

Håkan Svanberg (M) X  

Johann Wolf (SD) X  

Göran Bergander (S)  X 

Mikael Persson (L) X  

Lena Dafgård (SN)  X 

Kerstin Andersson (MP)  X 

Patrik Appelkvist Larsson (C) X  

Rebecca Ädel (-) X  

Beslutsunderlag 
Socialnämndens Riktlinje för ekonomiskt verksamhetsstöd SON 2023-09-27 §96 
Reglemente för bidrag till föreningar i Nynäshamns kommun, 2017-04-19 
Reglemente för bidrag till studieförbunden i Nynäshamns kommun KF 2017-04-19 §65. 
Regler för stöd till publika evenemang KF 2021-01-25 §6 
Regler för vänortsbidrag KF 1986-02-25 §105  
Förslag till riktlinjer för stöd till kultur och fritidsverksamhet i Nynäshamns kommun  
Bilaga 1 Barn- och utbildningsförvaltningens dokument ”Jämförelse bidrag” 
Kultur- och fritidsnämndens beslut den 18 september 2023 § 33 
Beslut från Kommunfullmäktige den 7 december 2023 §215 

Skickas till 
Akten 
  



Nynäshamn, 2024-01-25 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer § 3/24  

Vår syn på förslaget om nya regler för föreningsstöd. 

Socialdemokraterna i kommunstyrelsen framföra en stark oro och skarpa 
reservationer angående de föreslagna riktlinjerna för föreningsstöd som nyligen 
beslutades i kommunstyrelsen. Partiet ser detta som en potentiell skadlig förändring 
som framstår som ett rött skynke för Alliansen och SD, med Folkets Hus i direkt 
skottlinje. 

Bekymmersamma aspekter i förslaget: 

1. Ekonomiska konsekvenser och kompensation: Vi efterlyser klara svar på hur de
föreslagna riktlinjerna kommer påverka föreningars ekonomi och vilka
kompensationsåtgärder som är tänkta för de som drabbas mest, som tillexempel
Folketshus.

2. Ändring i sökkriterier: Förslaget om att ändra vilka föreningar som är berättigade
till stöd väcker oro och vi vill tydligt förstå vilken påverkan detta har på Folketshus
och andra viktiga samhällsaktörer.

3. Interaktion och Feedback: Hur har kommunstyrelsen och förvaltningen involverat
och informerat föreningarna under framtagningen av riktlinjerna? Vi vill veta om
Folketshus och andra berörda parter har fått rejäla möjlighet att påverka detta beslut.

4. Specifika konsekvenser för vissa föreningar: Socialdemokraterna vill ha
klargörande kring de specifika konsekvenserna för Folkets Hus och liknande
föreningar, och vilka möjligheter dessa föreningar har till kompensation.

Socialdemokraternas ståndpunkt: 

Vi ser med stor oro på att dessa föreslagna förändringar kan fungera som ett rött 
skynke för Alliansen och SD, och att Folkets Hus hotas av nedläggning som en 
direkt konsekvens. Socialdemokraterna i Nynäshamn anser att dessa frågor kräver 
ytterligare utredning och dialog för att garantera en rättvis och transparent process 
som stödjer det breda spektrumet av föreningar, inklusive Folkets Hus, i 
Nynäshamns kommun. 

Socialdemokraterna röstade avslag på de förslagna föreningsriktlinjerna. 

Socialdemokraterna i kommunstyrelsen 

Bilaga A



Kommunstyrelsen
Nynäshamns kommun

Västerby 2024-01-25

Särskilt yttrande - Riktlinjer för stöd till kultur- och fritidsverksamheten i
Nynäshamns kommun

Bakgrund
Vid Kommunstyrelsens sammanträde den 19 oktober 2023, yrkade vi på återremiss till rubricerade
dokument. Vi yrkade att sju punkter skulle åtgärdas i återremissen, som bifölls av Kommunstyrelsen.
När ärendet kom tillbaka till Kommunstyrelsen den 16 november 2023, hade fortfarande inte fyra av de
åtgärder som Kommunstyrelsen hade beslutat om hanterats och detsamma gäller vår återremiss i
Kommunfullmäktige den 7 december, se nedan.

1. Förslaget till ny riktlinje (som borde vara nya riktlinjer) ska gå ut på remiss till samtliga berörda
ideella föreningar, ägare av samlingslokaler etcetera.

2. I remissvaret ska de som är berörda yttra sig över vilka konsekvenser förslaget till ny riktlinje
får för deras verksamhet.

3. En tydlig jämförelse över vilka ekonomiska konsekvenser de nya riktlinjerna kommer att
innebära jämfört med nuvarande riktlinjer.

4. Under 1.6 “Handlingar som föreningar/organisationer årligen ska lämna in.” En
medlemsförteckning med uppgifter om namn, personnummer, adress och uppgift om att
medlemsavgiften är betald ska också lämnas in.

Förvaltningen har återigen fattat ett eget beslut om att inte skicka ut förslaget till nya riktlinjer på remiss
till samtliga berörda föreningar, se punkt 1 ovan, vilket går emot beslutet om återremiss i
Kommunstyrelsen och i Kommunfullmäktige.

Den enda ändringen som förts in i det nya dokumentet är att “Föreningen ska föra medlemsförteckning
där uppgifter om medlemmarnas namn, födelseår, adress och att medlemsavgiften är betald framgår,
som vid behov ska kunna redovisas för kommunen.”

Det är skattemedel som ska delas ut till föreningarna och det finns ganska många exempel på att just
den här typen av stöd har missbrukats, både i vår kommun och runt om i landet, när man till exempel
inte har lämnat in medlemsförteckningen till kommunen enligt vår punkt 4 ovan. Om bidrag går ut till
föreningar som inte bedriver en seriös verksamhet så drabbar det även våra föreningar som sköter sig.
Vi anser därför att denna punkt är central för att riktlinjerna ska kunna stödja att skattemedel används
på rätt sätt.

Västerby byväg 1
137 94 NORRA SORUNDA

Tel 0708-92 17 50
www.sorundanet.se

Bilaga B



Vi anser inte att förvaltningens svar på punkt 3, (ovan) visar på en tydlig jämförelse över vilka
ekonomiska konsekvenser de nya riktlinjerna kommer att innebära jämfört med nuvarande riktlinjer.

Vi bedömer att det nya förslaget till riktlinjer inte har hanterat punkterna 1, 2, 3 och 4 på ett
tillfredsställande sätt och inte i enlighet med Kommunstyrelsens beslut om återremiss den 19 oktober
2023 eller Kommunfullmäktiges beslut om återremiss den 7 december 2023.

Yrkande
Vi kan konstatera att ingen av de synpunkter som vi har framfört och som har varit till grund för vår
återremiss i Kommunstyrelsen den 16 november, och i Kommunfullmäktige den 7 december har
hörsammats och åtgärdats.

Vi bedömer att det inte är förenligt med Kommunallagen att ett beslut som fattas i Kommunstyrelsen
den 25 januari och förmodligen kommer att fattas i Kommunfullmäktige den 15 februari ska träda i kraft
den 1 januari.

Vi bedömer också att en ändring av Kultur- och fritidsnämndens reglemente måste tas som ett separat
beslut och inte som en beslutspunkt i ett annat ärende.

Vi yrkar därför avslag gällande samtliga punkter i kommunstyrelsens förslag till beslut:

1. Riktlinjer för stöd till kultur- och fritidsverksamhet i Nynäshamns kommun godkänns och börjar
gälla den 19 februari 2024.

2. Kultur- och fritidsnämnden ges rätt att från och med 1 januari besluta om vilka bidragstyper
som ska finnas och om riktlinjer för stöd till kultur- och fritidsverksamhet. I Kap. 2 § p. 3 i
kultur- och fritidsnämndens reglemente ändras därför och ges från och med 2024-02-19
följande lydelse:

“Inom ramen för av fullmäktige beviljade anslag fördela bidrag enligt av nämnden fastställda
riktlinje för stöd till kultur- och fritidsnämnden i Nynäshamns kommun.”

3. I och med att de nya riktlinjerna träder i kraft upphör följande dokument att gälla från och med
den 19 februari 2024.

a. Reglemente för bidrag till föreningar i Nynäshamns kommun (KF 2017-04-19 § 64)
b. Reglemente för bidrag till studieförbunden i Nynäshamns kommun (KF 2017-04-19 §

65)
c. Regler för stöd till publika evemang ( KF 2021-01-25 § 6)
d. Regler för vänortsbidrag (KF 1986-02-25 § 105)

För Sorundanet Nynäshamns kommunparti

Lena Dafgård
Ledamot i Kommunstyrelsen
och i Kommunfullmäktige
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Nynäshamn20240125
Kommunstyrelsen
Ärende Nr §3/24

Särskilt Yttrande
Svar på Återremiss-Riktlinjer för stöd till kultur- och fritidsverksamhet i Nynäshamnskommun.

Miljöpartiets betänkligheter

Med Nynäshamns geografiska läge och i det världsläget vi nu befinner oss i är det mer  än någonsin 
angeläget att etablera vänskapliga förhållande och etnisk förståelse med våra grannländer inom den 
europeiska gemenskapen. Därför är det med förvåning som MP konstaterar att borttagandet av 
vännortsbidraget finns kvar i beslutsunderlaget. 

Enligt riktlinjerna ska inte bidrag ges till verksamhet med anknytning till religiösa eller opinionsbildande 
föreningar. I tjänsteutlåtandet svarar förvaltningen att definitionen av opinionsbildning ska framkomma av 
föreningens stadgar. Då religiösa föreningar även kan betraktas som opinionsbildande bör tjänsteutlåtandet 
även gälla för föreningar med religiös anknytning. När det inte finns några riktlinjer att följa  kan det 
resultera i  en godtycklighet i  förvaltningens bedömning av föreningar med religiös eller opinionsbildande 
anknytning som bidragsberättigade.

I de nya riktlinjerna är ekonomiska föreningar inte bidragsberättigade. Kommunens riktlinjer bör inte styra 
föreningarnas val av organisation och  ekonomisk struktur. Tjänsteutlåtandet  rapporteras att  förvaltningen 
har hjälpt en ekonomisk förening bilda en ideell förening för att berättiga till föreningsbidrag. Miljöpartiet 
förutsätter att detta endast har inneburit rådgivning.

Miljöpartiet röstar avslag på de föreslagna föreningsriktlinjerna med följande motivering:

1. Beslutet att regler för vännortsbidrag  (KF1986-02-25 §105) kommer att upphöra att gälla.
2. Bidragsberättigande av opinionsbildande verksamhet ska bedömas utifrån sökandes stadgar.
Förvaltningen har därför inga fastställda riktlinjer som underlag till sina beslut.
3.Kommunens riktlinjer begränsar föreningarnas valfrihet i valet av organisation och ekonomisk struktur.

Kerstin Andersson
Ledamot Kommunstyrelsen
Gruppledare Miljöpartiet

Bilaga C



 

PROTOKOLL Sida 12(49) 

Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum  

2024-01-25  
 

 

    Justerarsignaturer           Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 4/24 KS/2023/0312/111 

Folkomröstning om kommunal hemtjänst 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att lämna ärendet utan eget ställningstagande. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Ask Fernström (V) lämnar ett ersättaryttrande som biläggs protokollet som bilaga D. 
 
Patrik Isestad (S), Helen Sellström Edberg (S), Göran Bergander (S), Lena Dafgård (SN) och Kerstin 

Andersson (MP) reserverar sig mot beslutet. 

Ärendet 

Folkinitiativ och folkomröstning 
Genom ett folkinitiativ kan ett ärende väckas i kommunfullmäktige. För att ett ärende om att hålla 
folkomröstning ska kunna väckas krävs enligt 8 kap. 2 § kommunallagen (2017:725), KL, att minst 
tio procent av de röstberättigade kommunmedlemmarna enligt lagen (1994:692) om kommunala 
folkomröstningar, LKF, står bakom förslaget. 

Folkinitiativet ska vara skriftligt, ange den aktuella frågan samt innehålla initiativtagarnas:  

• egenhändiga namnteckningar,  

• uppgifter om när namnteckningarna gjorts,  

• namnförtydliganden,  

• personnummer och  

• uppgift om deras adresser. 

Endast de som har skrivit under initiativet under den sexmånadersperiod som föregått inlämnandet 
ska räknas med när kommunen bedömer om minst tio procent står bakom förslaget. Om tillräckligt 
antal personer står bakom initiativet ska kommunfullmäktige enligt 5 kap. 37 § KL besluta att 
folkomröstning ska hållas, om: 

• den fråga som initiativet avser är sådan att fullmäktige kan besluta om den, och 

• inte minst två tredjedelar av de närvarande ledamöterna röstar mot förslaget. 

En kommunal folkomröstning är rådgivande och utgången binder inte kommunfullmäktige. 

Inlämnat folkinitiativ 
Den 22 november 2023 inlämnades ett folkinitiativ till kommunen. I det inlämnande materialet 
framgår att initiativtagarna vill få till en folkomröstning gällande den kommunala hemtjänsten. Den 
fråga som initiativtagarna vill att kommunmedborgarna ska få rösta om är om kommunal hemtjänst 

ska få finnas i hela Nynäshamns kommun. 

Efter granskning av det inlämnade folkinitiativet konstateras att antalet initiativtagare överstiger det 
antal som krävs för att väcka ett ärende om folkomröstning. Granskningens resultat redovisas i 
bilaga 1. 
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Genomförandet av en lokal folkomröstning 
Om kommunfullmäktige beslutar att en folkomröstning ska hållas ska fullmäktige enligt 2 § LKF i 
anslutning till beslutet även besluta om: 

1. dag för omröstningen, 

2. omröstningsdistrikt och omröstningslokaler, 

3. den fråga och de svarsalternativ som ska ställas till de röstberättigade, 

4. röstsedlarnas antal, innehåll och utseende, 

5. huruvida röstning kan ske på annat sätt än genom personlig inställelse i omröstningslokalen, 
samt 

6. när röstsammanräkningen senast skall vara avslutad. 

Fullmäktige får även besluta om de ytterligare föreskrifter som behövs för att genomföra 
folkomröstningen. 

Dagen för folkomröstningen ska samrådas med den centrala valmyndigheten. Samrådet måste ske 
senast tre månader före omröstningsdagen. Om den kommunala folkomröstningen ska äga rum 

samtidigt som ett allmän val1 ska:  

• omröstningsdistrikt och valdistrikt sammanfalla, och 

• röstsedlarna ha en färg som avviker från övriga val- och röstsedlar. 

Det är kommunens valnämnd som enligt sitt reglemente fullgör de uppgifter som enligt gällande 
författningar ankommer på valnämnd vid genomförandet av folkomröstningar. 

Rösträtt, röstlängd och röstkortkort  
Vem som har rösträtt i en kommunal folkomröstning regleras i 5 § LKF. Rösträtt har den som är 
folkbokförd i kommunen, senast på dagen för folkomröstningen fyller 18 år och 

1. är medborgare i Sverige eller i någon annan av Europeiska unionens medlemsstater, 

2. är medborgare i Island eller Norge, eller 

3. varit folkbokförd i Sverige tre år i följd före dagen för folkomröstningen. 

Rösträtt har även medborgare i någon av Europeiska unionens medlemsstater som är bosatt i 
kommunen men som, enligt 5 § andra stycket folkbokföringslagen (1991:481), inte ska folkbokföras 
där. 

Rösträtten bestäms 30 dagar innan omröstningsdagen på den så kallade kvalifikationsdagen. 

Ska folkomröstning äga rum samtidigt med ett allmänt val får röstlängd och röstkort samordnas med 
det valet. Valmyndigheten kan därmed ordna röstlängder som omfattar både val till 
Europaparlamentet och den kommunala folkomröstningen. Valmyndigheten kan även komplettera 
röstkorten till de med rösträtt i Europaparlamentsvalet med information kring den kommunala 
folkomröstningen. Kommunen måste dock själv, utifrån uppgifter från Valmyndigheten, ta fram och 
distribuera röstkort till de röstberättigade i folkomröstningen som saknar rösträtt i 
Europaparlamentsvalet.  

                                            
1 De allmänna valen är: val till riksdag, regionfullmäktige, kommunfullmäktige och europaparlamentet  
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Vid en jämförelse mellan röstberättigade i valet till kommunfullmäktige 2022 och röstberättigade till 
Europaparlamentsvalet 2019 framkommer att ca 3 000 fler hade rätt att rösta i valet till 
kommunfullmäktige. Med anledning av kommunens prognostiserade befolkningsökning från 2022 till 
2023 bör skillnaden räknas upp. Vid en uppräkning om 1,9 procent ges 3 057; vilket uppskattas var 
det antal röstberättigande som kommunen själv behöver ordna röstkort till.  

Röstsedlar 
En typ av röstsedel föreslås att tas fram, förtryckt med alternativen ”ja”, ”nej” och ”blank”. 
Anledningen till att förvaltningen föreslår att enbart en röstsedel tas fram är att det skulle underlätta 
för röstmottagarna vid genomförandet av valet. Om det enbart finns en typ av röstsedel är det 
enkelt för röstmottagarna att fylla på med nya sedlar eftersom. Det blir också enklare för 
röstmottagarna att hålla ordning i valsedelsstället och få en överblick. Förslaget innebär dessutom 
ekonomiska fördelar för valnämnden då färre röstsedlar behöver beställas.  

Valsedlarna till Europaparlamentsvalet är vita. Om den kommunala folkomröstningen äger rum 
samtidigt som Europaparlamentsvalet behöver röstsedlarna för den kommunala folkomröstningen ha 
en avvikande färg. Förslagsvis används blå röstsedlar för att underlätta för röstmottagarna. 
Valurnorna som kommer användas är de som används vid riksdags- regions- och kommunalval. 
Dessa har tre fack; ett gult, ett blått och ett vitt. Då kontrasten är större mellan vit och blå, än 
mellan vit och gul, föreslås att röstsedlarna ska vara blå. Det blir då logiskt att vita valsedlar läggs i 
det vita facket och blå röstsedlar läggs i det blå facket. Det gula facket kommer inte att användas 
och tejpas därför för. 

En bedömning behöver göras av hur många röstsedlar som ska tas fram. Antalet bör bestämmas i 
förhållande till antalet röstberättigande; som uppskattas vara 23 621. Förvaltningen föreslår att det 
tas fram 60 000 röstsedlar. Att föreslaget antal röstsedlar överstiger antalet röstberättigade beror på 
att kommunen behöver säkerställa tillgången i samtliga röstlokaler; både under förtidsröstning och 
på valdag.  

Finansiering 
Att genomföra en kommunal folkomröstning är förenat med kostnader för bland annat valmaterial 
så som röstkort och röstsedlar, kommunikationsinsatser samt personal och lokal för den slutliga 
räkningen som kommunen genomför själv. Genom samordning med val till Europaparlamentet ges 
vissa logistiska fördelar som gör att kostnaden för att genomföra folkomröstningen inte blir lika 
betydande som om den skulle hållits separat. 

Valmyndigheten kommer fakturera kommunen för merkostnader kopplade bl.a. till röstkort och 
röstlängder som den kommunala folkomröstningen innebär för Valmyndigheten. Valmyndigheten 
kommer även fakturera kommunen för övrigt valmaterial utifrån hur mycket material som brukar 
behövas för en kommun i den storleken.  

Budgeterat för genomförandet av Europaparlamentsvalet 2024 är 2,3 miljoner kronor. I detta belopp 
är dock inte inräknat kostnader för röstkort, röstlängder, valsedlar och annat valmaterial så som 

omslag, valkassar och blanketter vilket tillhandahålls av valmyndigheten utan kostnad. 

Om fullmäktige beslutar om en utgift under löpande budgetår, ska beslutet enligt 11 kap. 15 § KL 
innefatta en anvisning om hur utgiften ska finansieras. Beräknad merkostnad för folkomröstningen 
är 0,2 miljoner kronor och detta får hanteras inom ramen för kommunstyrelsens nämndbidrag. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen lämnar nedan två alternativa förslag till beslut; förslag A och förslag B. 
 
Förslag A 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 
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1. Hålla folkomröstning om den kommunala hemtjänsten. 

 
2. Folkomröstningen ska äga rum den 9 juni 2024, i samband med val till Europaparlamentet. 

 
3. 60 000 röstsedlar ska tas fram. De ska vara blå och innehålla den frågeställning 

kommunfullmäktige beslutar om. 
  

4. Folkomröstningens omröstningsdistrikt och omröstningslokaler ska sammanfalla med 
valdistrikt och vallokaler i Europaparlamentsvalet. 
 

5. Röstsammanräkningen ska vara avslutad senast två veckor efter folkomröstningen. 
 

6. Röstning ska ske enligt 7 kap. 1 § vallagen, det vill säga på samma sätt som vid röstning i 
valet till Europaparlamentet 2024. 
 

7. Valnämnden bemyndigas att fatta beslut om särskilda föreskrifter och anvisning för 
folkomröstningens genomförande. 
 

8. Beräknad kostnad för folkomröstningen på 0,2 miljoner kronor hanteras inom ramen för 
kommunstyrelsens nämndbidrag. 

 
Förslag B 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att inte hålla folkomröstning om den 
kommunala hemtjänsten. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott lämnar ärendet utan eget ställningstagande. 

Yrkanden 
Patrik Isestad (S), Lena Dafgård (SN), Kerstin Andersson (MP) yrkar bifall till alternativ A i 
förvaltningens förslag till beslut. 
 
Mikael Persson (L) yrkar att kommunstyrelsen lämnar ärendet utan eget ställningstagande.  
 
Johann Wolf (SD), Rebecca Ädel (-) och Ordförande (M) yrkar bifall till Mikael Perssons (L) yrkande. 

Propositionsordning 
Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: bifall till alternativ A i förvaltningens 
förslag till beslut eller bifall till Mikael Perssons (L) yrkande. 

Proposition 
Ordförande (M) ställer proposition i enlighet med fastslagen propositionsordning och finner att 

kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Mikael Perssons (L) yrkande. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, KS/2023/0312/111-2 
Beslut från valnämnden den 19 december 2023 § 33 – Förslag till genomförande av kommunal 
folkomröstning – kommunal hemtjänst 

Skickas till 
Akten 
  



Ersättaryttrande gällande
folkomröstning omkommunal hemtjänst

Vänsterpartiet Nynäshamn, i brist på rösträtt, ställer sig bakom förslag A till beslut att

genomföra en folkomröstning om kommunal hemtjänst. Vi anser att det är av stor vikt att

kommuninvånarna ges möjligheten, och respekten i enlighet med deras åberopade rätt, att

på ett direkt och demokratiskt sätt höras angående huruvida Nynäshamns kommun bör

bedriva hemtjänst i egen regi i hela kommunen.

Socialnämndens, och senare även kommunfullmäktiges, beslut att lägga ned den

kommunala hemtjänstverksamheten i området Land utanför Nynäshamns centralort, samt

att genomföra en vidare omorganisering även av den resterande hemtjänstverksamheten, är

en fråga av mycket stor betydelse för såväl brukare, omsorgsarbetare och privata

hemtjänstutförare i kommunen. Enligt Vänsterpartiet Nynäshamn förtjänar

kommuninvånarna en större demokratisk respekt och hänsyn än vad vi anser att

kommunens knappa majoritet gav dem när detta beslut togs, tvärs emot ovannämnda

gruppers uttryckliga vilja, liksom oppositionens.

Ett genomförande av folkomröstningen skulle, enligt oss, även påminna såväl politiker som

väljare vart kommunens faktiska vilja värd att lyssna på ligger i en fråga som denna — hos

just våra kommuninvånare, våra nuvarande och framtida brukare, våra omsorgsarbetare

och våra företagare. Varav samtliga grupper på ett eller annat vis är de som faktiskt

behöver leva med och betala för detta stora beslut.

Ask Fernström
Vänsterpartiet Nynäshamn

Ersättaryttrande
Kommunstyrelsen, 2024-01-25
Ärende 4/24
Vänsterpartiet Nynäshamn

Bilaga D
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§ 5/24 KS/2023/0339/111 

Begränsat öppethållande i vallokal – Torö distrikt 17 - Val till 
Europarlamentet 2024 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta om begränsat öppethållande under valdagen 
den 9 juni 2024 i valdistrikt 17, Torö. Vallokalens öppettider ändras till 9.00-13.00 samt 17.00-
21.00. 

Ärendet 
Vallokalerna ska som huvudregel vara öppna mellan klockan 08.00 och 21.00 vid val till 
Europaparlamentet. Kommunen har möjlighet att, efter samråd med Länsstyrelsen, begränsa 
öppettiderna om väljarna ändå får tillräckligt goda möjligheter att rösta. En vallokal måste dock vid 
val till Europarlamentet alltid vara öppen minst mellan klockan 9.00 och 13.00, samt mellan klockan 
17.00 och 21.00, Vallagen 4 kap 21 §.  
 
Nynäshamn valdistrikt 17 Torö är litet och vallokalen har under ett flertal val haft begränsade 
öppettider för röstning på valdagen och det har inte framkommit några klagomål på detta.  
 
Kommunfullmäktige behöver fatta beslut senast sista februari för att förvaltningen ska ha möjlighet 
att justera öppettiderna på röstkorten. Möjligheten att ändra uppgifter på röstkorten stänger den 1 
mars 2024. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta om begränsat öppethållande under valdagen 
den 9 juni 2024 i valdistrikt 17, Torö. Vallokalens öppettider ändras till 9.00-13.00 samt 17.00-
21.00. 

Beslutsunderlag 
Valnämndens beslut § 27/24 
Länsstyrelsens yttrande 2023-12-11  

Skickas till 
Akten 
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§ 6/24 KS/2023/0284/003 

Förslag till ny förbundsordning för Södertörns miljö-och 
hälsoskyddsförbund 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att: 

1. Förslag till reviderad förbundsordning för Södertörns miljö-och hälsoskyddsförbund fastställs 
att gälla från och med den 1 mars 2024. 

2. I och med att förbundsordningen träder ikraft upphör nu gällande förbundsordning att gälla. 
3. Beslutspunkt i punkt 1 gäller under förutsättning att fullmäktige i Haninge och Tyresö fattar 

likalydande beslut. 

Ärendet 
Den 30 oktober 2023 överlämnade Södertörns miljö-och hälsoskyddsförbund förslag till förändring 
av förbundets förbundsordning. Anledningen till förslaget var att ansvaret för tillsynen över 
avfallshanteringen vid fritidsbåthamnar från den 1 maj 2023 har överlåtits från Transportstyrelsen 
till kommunerna. Samtidigt skärptes även kraven på hamnarna och en sanktionsavgift har införts på 
de aktörer som inte tagit fram en avfallshanteringsplan som uppfyller kraven.  
 
I och med att samhällsbyggnadsnämnden, i enlighet med 5 § samhällsbyggnadsnämndens 
reglemente, ansvarar för att fullgöra de uppgifter som enligt lag åvilar kommunen inom 
miljöområdet, överlämnades ansvaret för den aktuella tillsynen automatiskt på 
samhällsbyggnadsnämnden.  
 
Av 5 § 2 stycket samhällsbyggnadsnämndens reglemente framgår dock vidare att 
samhällsbyggnadsnämndens verksamhetsområde inte omfattar de uppgifter som enligt 
förbundsordningen för Södertörns miljö-och hälsoskyddsförbund ska fullgöras av förbundet eller som 
på grund av kommunfullmäktiges beslut ska fullgöras av annan nämnd i kommunen. 
 
Södertörns miljö- och hälsoskyddsförbund ansvarar sedan år 2008 för miljötillsyn inom Nynäshamns 
kommun och de övriga medlemskommunerna i förbundet. Förbundet anser därför att det är 
naturligt att även ansvaret för tillsyn över avfallshanteringen på fritidsbåtshamnar läggs på 
förbundet, som även det avser miljötillsyn.  
 
Med anledning det utökade ansvaret behöver förbundets förbundsordning revideras. Förbundet 
föreslår därför följande tillägg till förbundsordningens 6 § 2 stycke (förändringen markeras med fet, 
kursiv text): 
Kommunalförbundet ansvarar på uppdrag av medlemskommunen för att ombesörja dennes 
myndighetsutövning genom prövning, tillsyn och kontroll som ankommer på medlemmarna enligt 
Transportstyrelsens föreskrifter och allmänna råd om mottagning av avfall från 
fritidsbåtar, alkohollag, tobakslag, lag om tobaksfria nikotinprodukter, lagen om elektroniska 
cigaretter och påfyllnadsbehållare och angränsade lagar, förordning och föreskrifter inklusive de 
lokala hälsoskyddsföreskrifterna. Förbundet ska vidare svara för de övriga uppgifter som enligt lag 
ska fullgöras av den kommunala nämnden inom miljö- och hälsoskyddsområdet. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att: 

1. Förslag till reviderad förbundsordning för Södertörns miljö-och hälsoskyddsförbund fastställs 
att gälla från och med den 1 mars 2024. 

2. I och med att förbundsordningen träder ikraft upphör nu gällande förbundsordning att gälla. 
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3. Beslutspunkt i punkt 1 gäller under förutsättning att fullmäktige i Haninge och Tyresö fattar 
likalydande beslut. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att: 

1. Förslag till reviderad förbundsordning för Södertörns miljö-och hälsoskyddsförbund fastställs 
att gälla från och med den 1 mars 2024. 

2. I och med att förbundsordningen träder ikraft upphör nu gällande förbundsordning att gälla. 
3. Beslutspunkt i punkt 1 gäller under förutsättning att fullmäktige i Haninge och Tyresö fattar 

likalydande beslut. 

Beslutsunderlag 
Förslag till förbundsordning för Södertörns miljö-och hälsoskyddsförbund 
Smohf Tjänsteskrivelse, förslag till förbundsordning för Södertörns miljö- och hälsoskyddsförbund  

Skickas till 
Akten 
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§ 7/24 KS/2023/0334/001 

Avsluta samverkan och avveckla Södertörns 
upphandlingsnämnd, samt tecknande av avtal om samverkan i 
annan form 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att: 

1. Ingå avtal med Haninge kommun, i enlighet med bilaga 1 till förvaltningens tjänsteutlåtande 
med diarienummer KS/2023/0334/001-1, om att avtal om samverkan i gemensam 
upphandlingsnämnd ska upphöra att gälla den 30 juni 2024, vilket medför att Södertörns 
upphandlingsnämnd avvecklas. 

2. Ingå avtal med Haninge kommun, enligt bilaga 2 till förvaltningens tjänsteutlåtande med 
diarienummer KS/2023/0334/001-1, om avtalssamverkan om upphandlingsresurser under 
en övergångsperiod efter den 30 juni 2024. 

3. Beslut 1–2 förutsätter likalydande beslut i Haninge kommun och Nynäshamns kommun. 

4. Ansvar som åligger Södertörns upphandlingsnämnd ska överföras till kommunstyrelsen och 
övriga nämnder. Kommunstyrelsen ges i uppdrag att återkomma till fullmäktige med förslag 
till nya reglemente som ska kunna träda i kraft 1 juli 2024. 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del att: 
5. Ge kommundirektören i uppdrag att: 

a. Inrätta en organisation för inköp och upphandling på kommunstyrelseförvaltningen i 
Nynäshamns kommun. 

b. Ta fram styrdokument för genomförande av inköp och upphandling inom 
Nynäshamns kommun. 
 

6. Under förutsättning att kommunfullmäktige fattar beslut i enlighet med punkt 1 och 2 ovan, 
bemyndiga ekonomichef att underteckna avtalen och vidta sådana åtgärder och fatta 
eventuella kompletterande beslut som krävs för att fullgöra kommunens åtaganden enligt 
avtalen samt för att fullfölja avvecklingen av Södertörns upphandlingsnämnd. 

Ärendet 
Haninge och Nynäshamns kommun har sedan 2012 en gemensam upphandlingsnämnd. För att 
reglera samverkan tecknade kommunerna 12 april 2012 ett avtal om samverkan. Den gemensamma 
nämnden består av förtroendevalda från båda kommunerna med roterande ordförandeskap. 
Haninge kommun är värdkommun vilket innebär att nämnden ingår i Haninge kommuns 
nämndorganisation och att tjänstemannaorganisationen tillhör Haninge kommun i form av 
Upphandling Södertörn. 
 
I Haninge kommuns mål och budget 2024–2027 fastställdes att ett arbete med att avveckla 
Södertörns upphandlingsnämnd skulle påbörja under 2023. Detta har resulterat i ett arbete där 
representanter från både Haninge och Nynäshamns kommun har deltagit för att utreda hur den 
gemensamma nämnden kan avvecklas. 
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Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att: 

1. Ingå avtal med Haninge kommun, i enlighet med bilaga 1 till förvaltningens tjänsteutlåtande 
med diarienummer KS/2023/0334/001-1, om att avtal om samverkan i gemensam 
upphandlingsnämnd ska upphöra att gälla den 30 juni 2024, vilket medför att Södertörns 
upphandlingsnämnd avvecklas. 

2. Ingå avtal med Haninge kommun, enligt bilaga 2 till förvaltningens tjänsteutlåtande med 
diarienummer KS/2023/0334/001-1, om avtalssamverkan om upphandlingsresurser under 
en övergångsperiod efter den 30 juni 2024. 

3. Beslut 1–2 förutsätter likalydande beslut i Haninge kommun och Nynäshamns kommun. 

4. Ansvar som åligger Södertörns upphandlingsnämnd ska överföras till kommunstyrelsen och 
övriga nämnder. Kommunstyrelsen ges i uppdrag att återkomma till fullmäktige med förslag 

till nya reglemente som ska kunna träda i kraft 1 juli 2024. 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del att: 
5. Ge kommundirektören i uppdrag att: 

a. Inrätta en organisation för inköp och upphandling på kommunstyrelseförvaltningen i 
Nynäshamns kommun. 

b. Ta fram styrdokument för genomförande av inköp och upphandling inom 
Nynäshamns kommun. 
 

6. Under förutsättning att kommunfullmäktige fattar beslut i enlighet med punkt 1 och 2 ovan, 
bemyndiga ekonomichef att underteckna avtalen och vidta sådana åtgärder och fatta 
eventuella kompletterande beslut som krävs för att fullgöra kommunens åtaganden enligt 
avtalen samt för att fullfölja avvecklingen av Södertörns upphandlingsnämnd. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att: 

1. Ingå avtal med Haninge kommun, i enlighet med bilaga 1 till förvaltningens tjänsteutlåtande 
med diarienummer KS/2023/0334/001-1, om att avtal om samverkan i gemensam 
upphandlingsnämnd ska upphöra att gälla den 30 juni 2024, vilket medför att Södertörns 
upphandlingsnämnd avvecklas. 

2. Ingå avtal med Haninge kommun, enligt bilaga 2 till förvaltningens tjänsteutlåtande med 
diarienummer KS/2023/0334/001-1, om avtalssamverkan om upphandlingsresurser under 
en övergångsperiod efter den 30 juni 2024. 

3. Beslut 1–2 förutsätter likalydande beslut i Haninge kommun och Nynäshamns kommun. 

4. Ansvar som åligger Södertörns upphandlingsnämnd ska överföras till kommunstyrelsen och 
övriga nämnder. Kommunstyrelsen ges i uppdrag att återkomma till fullmäktige med förslag 
till nya reglemente som ska kunna träda i kraft 1 juli 2024. 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del att: 
5. Ge kommundirektören i uppdrag att: 

a. Inrätta en organisation för inköp och upphandling på kommunstyrelseförvaltningen i 
Nynäshamns kommun. 

b. Ta fram styrdokument för genomförande av inköp och upphandling inom 
Nynäshamns kommun. 
 

6. Under förutsättning att kommunfullmäktige fattar beslut i enlighet med punkt 1 och 2 ovan, 
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bemyndiga ekonomichef att underteckna avtalen och vidta sådana åtgärder och fatta 
eventuella kompletterande beslut som krävs för att fullgöra kommunens åtaganden enligt 
avtalen samt för att fullfölja avvecklingen av Södertörns upphandlingsnämnd. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, KS/2023/0334/001-1 

Skickas till 
Akten 
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§ 9/24 KS/2023/0333/214 

Redovisning av planering av samhällsbyggnadsprojekt och 
förslag om att avbryta markanvisnings- och planuppdrag 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att godkänna förvaltningens redovisning av pågående planering 

av samhällsbyggnadsprojekt inom samhällsbyggnadsnämnden.  
 

2. Kommunstyrelsen beslutar att planarbete ska avbrytas i följande frågor/fall: 
a. ta fram detaljplan i syfte att möjliggöra anläggande av en väg till vattentornet i 

Nynäshamn. 
b. ta fram en detaljplan för snöhantering och båtuppläggning mm inom Nynäshamn 2:23. 
c. pröva bostadsbebyggelse på fastigheten Skolmästaren 12.  
d. pröva bostadsbebyggelse på fastigheten Trehörningen 23. 
e. ändra den befintliga stadsplanen för Nynäshamns stad (S1). 
f. pröva avstyckning för ett bostadshus på fastigheterna Sittesta 1:22 och Sittesta 1:29/2. 
g. pröva parkering på mark som är planlagd som park på fastigheten Spiken 1. 
h. pröva bostadsbebyggelse, kontor och handel på fastigheten Ekorren 8. 
i. pröva uppförande av ett flerbostadshus på fastigheten Vansta 5:6. 
j. pröva bostadsbebyggelse på fastigheten Eknäs gård 1:1. 
k. pröva uppförande av flerbostadshus på fastigheten Valkyrian 3. 
l. pröva bostadsbebyggelse samt att ta fram ett planprogram inom del av fastigheten 

Nynäshamn 2:133. 
m. pröva vårdverksamhet och bostadsbebyggelse på fastigheterna Guldbröllopsminnet 1, 

Guldbröllopsminnet 2, Nynäshamn 2:136 och del av Nynäshamn 2:1. 
n. pröva bostadsbebyggelse inom fastigheterna Ribban 9 och Ribban S:1. 
o. ta fram ett planprogram för hamnområdet i Nynäshamn. 

 
3. Kommunstyrelsen uppmanar samhällsbyggnadsnämnden att avsluta eventuella till 

förvaltningen lämnade planuppdrag avseende planarbete kopplat till ovan listade 
planändringar och planprövningar. 
 

4. Kommunstyrelsen beslutar att uppdragen om att anordna markanvisningstävling ska 
avslutas i följande fall:  
a. genomföra en markanvisningstävling för Nickstahöjden.  
b. genomföra en markanvisningstävling för Nynäshamns stationsområde.  
 

5. Kommunstyrelsen beslutar att ge förvaltningen i uppdrag att ta fram en framtidsbild och 
strategi för en framtida utveckling av Nickstahöjden. Avrapportering ska ske under 2024. 
 

6. Kommunstyrelsen beslutar att ge förvaltningen i uppdrag att utreda förutsättningarna för en 
utveckling av området runt Nynäshamns stationsområde och Nynäshamns hamn i stort. 
Avrapportering ska ske under 2024.  

Ärendet 

Bakgrund  
Nynäshamn är en växande kommun. Trots lågkonjunktur och inbromsning av bostadsmarknaden 
förväntas befolkningen växa med i snitt 1,4 procent under perioden 2024 - 2027.  Under perioden 
2028–2032 förväntas befolkningstillväxten öka till i snitt 2,1 procent per år. Tillväxten är viktig för 
kommunens utveckling. Andelen i yrkesverksam ålder som flyttar till kommunen är högre än andelen 
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äldre och barn som flyttar till kommunen. Den demografiska försörjningskvoten, som visar hur 
många personer en person i arbetsför ålder behöver försörja utöver sig själv, påverkas därmed 
positivt av befolkningstillväxten. Nynäshamn behöver därför fortsätta att arbeta aktivt med tillväxts- 
och samhällsutvecklingsfrågorna, trots lågkonjunktur och inbromsning av bostadsmarknaden.  
 
För att möta upp och arbeta med exploatörer och fastighetsaktörer på ett effektivt sätt behöver 
kommunens samhällsbyggnadsprocess utvecklas. Ett antal åtgärder har vidtagits under 2023 för att 
effektivisera organisation och arbetssätt. En ny samhällsbyggnadsorganisation med ett tydligt 
uppdrag har inrättats och arbetssätten inom samhällsbyggnadsprocessen har effektiviserats både 
inom kommunen och med fastighetsaktörerna. Vid sidan av effektiv och tydlig organisation och 
process behöver kommunen fokusera på planering och genomförande av ”rätt” projekt. Det handlar 
om samhällsbyggnadsprojekt som genererar största möjliga nytta till kommunen och bidrar till att 
uppnå kommunens mål. Det handlar också om projekt som har genomförandekraft ur perspektivet 
att det finns exploatörer som vill driva planeringsarbetet tillsammans med kommunen och sedan 
också genomföra framtagna detaljplaner. Det behöver även finnas förutsättningar för att en 
markanvisning och planläggning ska vara framgångsrik utifrån gällande lagstiftning, marknadsläget, 
tekniska förhållanden eller andra faktorer. Dessutom behöver samhällsbyggnadsprojekten beakta de 
ekonomiska och demografiska utmaningar som kommunen står inför.  

Förvaltningen har, mot denna bakgrund, gjort en översyn av de samhällsbyggnadsprojekt som 
kommunstyrelsen har beslutat att starta igång genom markanvisnings- eller planbesked/uppdrag. 
För ett antal av dessa projekt pågår detaljplanearbete inom samhällsbyggnadsnämnden, men det 
finns också ett antal projekt, för vilka inget markanvisningsarbete eller planläggning ännu har 
påbörjats efter kommunstyrelsens beslut. I översynen har inte samhällsbyggnadsprojekt som 
befinner sig i ett genomförandeskede ingått.   
 
Utifrån översynen lämnar förvaltningen en redovisning av pågående detaljplanering inom 
samhällsbyggnadsnämnden. Det lämnas också förslag om att avbryta 17 markanvisnings- och 
detaljplaneuppdrag som har getts. Anledningen är att förvaltningen gör bedömningen att vissa 
projekt inte har förutsättningar att kunna genomföras och att planarbete därför inte bör ske. Det 
finns också ett antal gamla planbesked och planuppdrag, där fastighetsägaren inte längre är 
intresserad av planläggning, eller där förvaltningen gör bedömningen att projekten behöver ses över 
inför en planläggning. Det finns även markanvisningsuppdrag, som förvaltningen föreslås inte ska 
genomföras i rådande marknadsläge. Syftet med att avbryta vissa markanvisnings- och planuppdrag 
är att skapa förutsättningar för förvaltningen att prioritera sitt arbete och att öka transparensen i 

kommunens samhällsbyggande för exploatörer, fastighetsägare och invånare.          

Redovisning på pågående planering av samhällsbyggnadsprojekt  
 
Inom ramen för samhällsbyggnadsnämnden pågår arbete med att ta fram detaljplaner för att 
möjliggöra utveckling av bl a nya bostäder, verksamhetsmark och lokaler för kommunal service. 
Framtagandet av detaljplaner har kommit olika långt. För vissa har planarbetet precis påbörjats och 
för andra är planläggningen i slutskedet.  
 
Det pågår detaljplanearbete för att möjliggöra ny verksamhetsmark i Älby industriområde (Älby 2:3), 
för att möjliggöra utveckling av en ny drivmedelsstation med tillhörande service inom Vansta 
industriområde (Vansta 3:1) samt för att pröva utökning av byggrätten i Hammarhagens 
industriområde (Plogen 4, 5, 6 och 11). Det har också nyligen lämnats ett uppdrag till 
samhällsbyggnadsnämnden om att pröva utveckling och besluta om planuppdrag för 
verksamhetsmark i Sydöstra Segersäng (del av fastigheten Själv 5:14). 
 
Det pågår även arbete med att ta fram ett flera olika detaljplaner för att möjliggöra nya bostäder, 
kommersiella lokaler och lokaler för olika typer av kommunal service såsom SÄBO, LSS och förskola i 
Ösmo. Det handlar om planläggning för nya bostäder och butikslokaler intill Ösmo station (Vansta 
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5:28, 5:29 och 5:38 och för nya bostäder och för nya bostäder mellan stationen och centrum 
(Hallängen 7). Det handlar också om det av kommunen initierade stora samhällsutvecklingsprojektet 
i centrala Ösmo som är indelat i sex etapper (Del av Vansta 5:2, Hallängen). Det pågår framtagande 
av en detaljplan för etapp 1, som innehåller bostäder, SÄBO och förskola. Det finns också 
planbeställningar om ny skola och ytterligare nya bostäder i etapp 2.  
 
I Källberga pågår genomförande av den första detaljplanen, som innehåller nya bostäder, 
verksamheter, förskola och skola. Parallellt pågår ett arbete med att ta fram en detaljplan för att 
möjliggöra en trafiksäker och ändamålsenlig plats i anslutning till Muskövägen som skapar 
trafiksäkra kopplingar i området för oskyddade trafikanter (Sittesta 2:26). Även detaljplaneringen för 
Källberga syd (Vidbynäs 1:3 m fl) kommer att starta upp utifrån givet planbesked för att möjliggöra 
fortsatt byggnation i området i direkt anslutning till att den första detaljplanen har genomförts. 
 
I övrigt har planarbete initierats för ett flertal projekt i centrala Nynäshamn. Det pågår sedan 
tidigare arbete med att ta fram en detaljplan som möjliggör etablering av en snabbmatsrestaurang 
intill köpcentrumet Sjötelegrafen (Telegrafen 15). Planbesked har också givits för att starta upp 
detaljplanearbete för som möjliggör en utveckling av Alkärrsplan med nya bostäder och 
verksamhetslokaler (Nornan 32). Det har även givits planbesked för att pröva dels utveckling av nya 
bostäder ovanpå befintlig bebyggelse på fastigheterna Plåtslagaren 7 och 13, dels utveckling av nya 
bostäder och lokaler på fastigheterna Fyren 19 och 29. Dialog pågår med berörda fastighetsägare 
om fortsatt intresse och inriktning för framdriften av projekten inför en planläggning. I anslutning till 
stadskärnan har det även under 2023 givits planbesked för att möjliggöra senior- och 
trygghetsbostäder vid Lövlundsvägen/Vikingavägen (Balder Västra 1) och för att möjliggöra ändring 
från samlingslokal till bostäder på fastigheten Vaktberget 12.   
 
Utanför stadskärnan pågår arbete med att ta fram ett planprogram för Gröndalsområdet (Del av 
Nynäshamn 2:1, Fjärilen 8, Fjärilen 10, Humlan 8, Humlan 10 och Nynäshamn 2:90) utifrån den 
fördjupade översiktsplanens inriktning om att platsen är möjlig för förtätning med bostäder. Det har 
också getts ett planbesked till fastighetsägarna på Nynäsgård 1:1 för att pröva bostadsbebyggelse i 
anslutning till Nynäs gods.  
 
Även på landsbygden pågår planarbete på ett flertal olika platser. Det pågår ett arbete för att 
möjliggöra en utveckling av Landfjärden (Västra Landfjärden, Östra Landfjärden, Kolbotten 1:8, 
Ådala 1:3 och Kolbottens trädgårdsstad) och ett arbete för att pröva förutsättningarna för att ändra 
den gällande detaljplanen för Landsort för att möjliggöra avstyckning av enskilda småhusfastigheter 
(Dp 775). Det har även getts planbesked för att pröva bostadsbebyggelse på platser i Sorunda och 
Gudby (Torp 2:24, Torp 2:30, Torp 2:10 och Gudby 6:4). Därutöver har planbesked getts för att 
pröva bostadsbebyggelse i Ekeby (Kängsta 1:50) och på Oxnö (Oxnö 8:1).   

Förslag om att avbryta markanvisningsuppdrag och planläggning  
Den 11 juni 2019, § 175, lämnade miljö- och samhällsbyggnadsnämnden ett planbesked samt gav 
miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att ta fram en detaljplan med syftet att 
möjliggöra anläggande av en väg till vattentornet i Nynäshamn som ska kunna användas vid en 
framtida renovering av vattentornet. Förvaltningen kan konstatera, efter samråd med tekniska 
förvaltningen, att alternativa vägar för byggangöring till vattentornet bör utredas. Denna fråga 
behöver klaras ut innan något detaljplanearbete kan påbörjas. Förvaltningen föreslår, mot denna 
bakgrund, att planarbetet avbryts.  
 
Den 23 maj 2019, § 140, beställde kommunstyrelsen från miljö- och samhällsbyggnadsnämnden 
framtagande av en detaljplan för snöhantering och båtuppläggning mm. inom Nynäshamn 2:23 m fl. 
Det har också följts upp med ett planuppdrag från samhällsbyggnadsnämnden till förvaltningen. 
Förvaltningen kan, efter samråd med tekniska förvaltningen, konstatera att behovet av upplag är 
mindre än vad som tidigare bedömts och gör därför bedömningen att det är möjligt att nyttja 
befintlig detaljplan för att möjliggöra upplag. Det finns således inget behov av att ta fram en ny 
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detaljplan och förvaltningen föreslår, mot denna bakgrund, att planarbetet avbryts. 
 
Den 15 juni 2015, § 173, lämnade miljö- och samhällsbyggnadsnämnden planbesked för att pröva 
bostadsbebyggelse på fastigheten Skolmästaren 12 i centrala Nynäshamn. Den 18 oktober 2018, § 
256, gav miljö- och samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag till samhällsbyggnadsförvaltningen att 
påbörja detaljplaneprövningen. Förvaltningen kan konstatera att fastigheten ligger i direkt 
anslutning till Viaskolan och därför är viktig för att långsiktigt trygga behovet av skolplatser i 
centrala Nynäshamn. Diskussion pågår med fastighetsägaren om förutsättningarna för att 
möjliggöra det. Förvaltningen föreslår, mot denna bakgrund, att planarbetet avbryts.  
 
Den 3 september 2020, § 184, lämnade kommunstyrelsen planbesked till Nynäshamns fastighets AB 
för att pröva bostadsbebyggelse på fastigheten Trehörningen 23. Förvaltningen har, utifrån 
bygglovsperspektiv, tagit fram en kulturmiljöinventering som visar att Trehörningen har stora 
kulturhistoriska värden och som rekommenderar att nyexploatering undviks, att befintlig bebyggelse 
värnas och att de värdebärande karaktärsdragen bevaras. Förvaltningen ser inte, mot denna 
bakgrund, att ett planarbete för att möjliggöra nya bostäder utifrån planbeskedets inriktning skulle 
kunna vara framgångsrikt. Fastighetsägaren har informerats om förvaltningens bedömning. 
Förvaltningen föreslår, mot denna bakgrund, att planarbetet avbryts. 
 
Den 22 januari 2019, § 23, gav samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag till 
samhällsbyggnadsförvaltningen att ändra den befintliga stadsplanen för Nynäshamns stad (S1) för 
att kunna ge bättre skydd till kulturhistoriskt värdefulla miljöer i samband med att Nynäshamn 
växer. Efter att ha utrett frågan gör förvaltningen bedömningen att det finns andra sätt att skydda 
dessa värdefulla miljöer än att göra en förändring av den befintliga detaljplanen. Förvaltningen 
föreslår, mot denna bakgrund, att planuppdraget upphävs och att förvaltningen använder det 
faktaunderlag för kulturmiljöer som har tagits fram som stöd vid prövning av bygglov.  
 
Den 23 februari 2017, § 34 lämnade miljö- och samhällsbyggnadsnämnden ett planbesked till 
fastighetsägaren till fastigheterna Sittesta 1:22 och Sittesta 1:29/2. Syftet med detaljplanen var att 
möjliggöra avstyckning för ett bostadshus. Förvaltningen har varit i kontakt med fastighetsägaren, 
som har meddelat att det inte längre finns något intresse av att ta fram en detaljplan. Förvaltningen 
föreslår, mot denna bakgrund, att planarbetet avbryts.  
 
Den 26 september 2019, § 263, lämnade kommunstyrelsen ett planbesked till Perand AB för 
fastigheten Spiken 1 i Rappsta verksamhetsområde. Syftet med detaljplanen var att möjliggöra 
parkering på mark som är planlagd som park. Ett genomförande av en framtagen detaljplan 
förutsätter dock att en överenskommelse om marköverlåtelse träffas med intressenten. Någon 
sådan överenskommelse har, trots upprepade försök, inte lyckats träffas med intressenten. 
Förvaltningen föreslår, mot denna bakgrund, att planarbetet avbryts. Fortsatt dialog kommer dock 
att föras om hur kommunen kan möjliggöra en utveckling av verksamheten. 
 
Den 28 januari 2016, § 16, lämnade miljö- och samhällsbyggnadsnämnden ett planbesked till Oiger 
Stockholm 1 AB för fastigheten Ekorren 8, Kullsta. Syftet var att möjliggöra nya bostäder, kontor och 
handel. Fastigheten har sedan dess bytt ägare och nuvarande ägare och intressent är Matrix Mely 
AB. Förvaltningen har varit i kontakt med den nye fastighetsägaren, som fortsatt är intresserad av 
en utveckling av fastigheten, vilket förvaltningen ser som positivt. Planbeskedet är dock gammalt, 
fastighetsägaren är ny och det finns ett behov av att se över förslaget kopplat till utvecklingen i 
omgivningen och också genomförbarheten av projektet. Förvaltningen föreslår, mot denna 

bakgrund, att detta planarbetet avbryts.    

Den 20 januari 2022, § 2, lämnade kommunstyrelsen planbesked till Ketra Bygg och Mark AB för 
Vansta 5:6. Syftet med detaljplanen var att möjliggöra uppförande av ett flerbostadshus. Vid dialog 
har fastighetsägaren meddelat att det inte längre finns något intresse för att ta fram en ny 
detaljplan. Förvaltningen föreslår, mot denna bakgrund, att planarbetet avbryts.  
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Den 9 juni 2016, § 150, lämnade miljö- och samhällsbyggnadsnämnden planbesked till 
fastighetsägarna för att pröva bostadsbebyggelse på fastigheten Eknäs gård 1:1. Förvaltningen kan 
konstatera att projektet är förknippat med ett flertal svårigheter. Det aktuella området ligger inom 
strandskyddat område och i anslutning till Norviken. Ett genomförande av projektet förutsätter 
också genomförande av stora investeringar i såväl VA och allmän plats. Det finns således ett behov 
av att se över förslaget kopplat till förutsättningarna i omgivningen och också genomförbarheten i 

projektet. Förvaltningen föreslår, mot denna bakgrund, att planarbetet avbryts. 

Den 22 oktober 2015, § 198, lämnade miljö- och samhällsbyggnadsnämnden planbesked till 
Nynäshamnsbostäder för fastigheten Valkyrian 3. Syftet var att möjliggöra uppförande av nya 
bostäder i flerbostadshus. Förvaltningen kan konstatera att fastigheten har ett strategiskt läge i 
direkt anslutning till stadskärnan, som kommer att utvecklas, med närhet till kommunens särskilda 
boende för äldre, Rosengården. Det skulle således kunna vara ett möjligt läge för utveckling av 
ytterligare SÄBO-platser. Planbeskedet är dock gammalt och det finns ett behov av att se över 
förslaget kopplat till utvecklingen i omgivningen och kommande planering för Alkärrsplan.  
Förvaltningen föreslår, mot denna bakgrund, att detta planarbetet avbryts.  
 
Den 23 juni 2021, § 240, beslutade kommunstyrelsen att ge planbesked till Nynäshamnsbostäder för 
del av Nynäshamn 2:133 under förutsättning att ett planprogram tas fram och att ge 
samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att ta fram ett planprogram. Förvaltningen anser att den 
aktuella fastigheten har ett attraktivt läge i centrala Nynäshamn och bör bli föremål för en utveckling 
i framtiden. Däremot anser förvaltningen att kommunen i detta läge bör prioritera framtagandet av 
planprogrammet för Gröndal och övriga samhällsbyggnadsprojekt och därmed avvakta med att 
starta upp ytterligare ett planprogram. Ett genomförande av en framtagen detaljplan förutsätter 
dessutom att kommunen ger en markanvisning, som bör avvaktas till dess marknadsläget har 
förbättrats. Förvaltningen föreslår, mot denna bakgrund, att detta planarbete avbryts, vilket 
inkluderar arbetet med att ta fram ett planprogram.  
 
Den 22 januari 2019, § 22, beslutade miljö- och samhällsbyggnadsnämnden att pröva planläggning 
för vårdverksamhet och bostadsbebyggelse på fastigheterna Guldbröllopsminnet 1, 
Guldbröllopsminnet 2, Nynäshamn 2:136 och del av Nynäshamn 2:1. Beslutet följde upp och 
samlade tidigare beslut om att prova planläggning för de aktuella fastigheterna, som fattades 2005 
och 2014. Det var också en följd av att kommunen ingått ett markbytesavtal med NCC Property 
Development, där del av Nynäshamn 2:1 överfördes från kommunen till NCC. Sedan dess har 
Nynäshamn 2:136 sålts till Nynäshamnsbostäder. Dialogen med NCC om utvecklingen av fastigheten 
del av Nynäshamn 2:1 har varit vilade men har under senare tid återupptagits.  

Förvaltningen kan konstatera att ägarförhållandena har förändrats för vissa av de aktuella 
fastigheterna och att planuppdraget är gammalt. Det finns därför ett behov av att se över projektet 
tillsammans med berörda fastighetsägare inför planläggningen. Förvaltningen föreslår, mot denna 
bakgrund, att detta planarbete avbryts. En dialog har återupptagits med NCC och förvaltningen 
kommer att återkomma i frågan om planbesked/planuppdrag till kommunstyrelsen.  
 
- Uppdrag om Nickstahöjden  
Den 25 april 2018, § 91, beslutade kommunstyrelsen att genomföra en markanvisningstävling för 
Nickstahöjden med syftet att skapa förutsättningar för nya bostäder och i övrigt lyfta och öka 
tryggheten i området. Den 20 februari 2020 beslutade kommunstyrelsen att skjuta fram 
markanvisningstävlingen med anledning av att andra samhällsbyggnadsprojekt i kommunen 
behövde prioriteras.  
 
Förvaltningen anser att det är angeläget att skapa förutsättningar för nya bostäder, öka tryggheten 
och i övrigt lyfta Nickstahöjden i enlighet med kommunstyrelsens intention bakom 
markanvisningstävlingen. Däremot gör förvaltningen bedömningen att det för närvarande, mot 
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bakgrund av det rådande konjunkturläget och avmattningen på bostadsmarknaden, är svårt att få 
ett intresse från exploatörer att komma med intressanta idéer i en markanvisningstävling för att 
åstadkomma en utveckling av Nickstahöjden. Förvaltningen föreslår därför att uppdraget om att 
genomföra en markanvisningstävling för Nickstahöjden avbryts och att förvaltningen istället får i 
uppdrag att ta fram en framtidsbild och strategi för en framtida utveckling av Nickstahöjden. 
Avrapportering av arbetet ska ske under 2024.   
 
Den 23 februari 2017, § 30, lämnade miljö- och samhällsbyggnadsnämnden planbesked för Ribban 9 
och Ribban S:1, Nickstahöjden. Syftet var att möjliggöra nya bostäder genom påbyggnad och 
nybyggnad. Sedan planbeskedet gavs har fastigheten sålts och övergått till annan fastighetsägare. 
Den nya fastighetsägaren har meddelat att denne är intresserad av en utveckling av fastigheten i 
framtiden, vilket förvaltningen ser som positivt. Planbeskedet är dock gammalt och med en ny 
fastighetsägare bör förslaget ses över innan det blir föremål för detaljplanering. Det bör också 
säkerställas att förslaget ligger i linje med en framtidsbild för utvecklingen av Nickstahöjden, som 
föreslås ta fram ovan. Förvaltningen föreslår, mot denna bakgrund, att detta planarbete avbryts.  
 
- Uppdrag om Nynäshamns stationsområde / Nynäshamns hamn 
Den 19 maj 2021, § 176, beslutade kommunstyrelsen att anordna en markanvisningstävling för 
Nynäshamns stationsområde. Inriktningen är att utveckla området, som ligger mellan hamnen och 
stadskärnan, med någon typ av publik verksamhet som ger mer liv och rörelse under kvällstid, vilket 
även stärker tryggheten i området. Förvaltningen anser att det är angeläget att lyfta 
stationsområdet och öka tryggheten i enlighet med kommunstyrelsens intention bakom 
markanvisningstävlingen. Däremot är förvaltningens bedömning att det för närvarande, mot 
bakgrund av det rådande konjunkturläget och avmattningen på fastighetsmarknaden, är svårt att få 
ett tillräckligt stort intresse från exploatörer i en markanvisningstävling för att åstadkomma en 

intressant utveckling av området.  

Förvaltningen anser också att även kringliggande områden som ägs av kommunen, Nynäshamns 
mark AB och Trafikverket behöver beaktas inför en utveckling av det aktuella 
markanvisningsområdet. Det handlar om att klargöra vilka förutsättningar som finns för en 
utveckling av även de kringliggande områdena för att säkerställa en attraktiv samhällsutveckling i 
detta för Nynäshamn strategiska läge. I arbetet behöver kontakter tas med aktörer såsom 
Stockholms hamnar som tillsammans med kommunen äger Nynäshamns mark AB, och Trafikverket.  
 
I detta sammanhang bör också nämnas att kommunstyrelsen den 16 december 2021, § 411, 
beslutade att beställa ett planprogram för hamnområdet i Nynäshamn. Planprogrammet skulle utgå 
från det visionsdokument ”Nya Nynäshamn – Staden vid vattnet” som kommunen har fått i gåva 
från Urban City Research och Ax:son Johnson-stiftelsen. Förvaltningen anser, liksom när det gäller 
utvecklingen av stationsområdet, att det är angeläget att åstadkomma en utveckling av 
hamnområdet i visionsdokumentets riktning. Området har ett strategiskt läge i kommunen, binder 
samman hamnområdet med stadskärnan och har potential för både stadsutvecklings- och 
näringslivs- och besöksnäringsutveckling. Ett förverkligande av stadsutvecklingsplanerna förutsätter 
dock att det finns ett intresse och förutsättningar från kringliggande aktörer såsom Stockholms 
hamnar och Trafikverket, som har rådighet över markområdena.  
 
Förvaltningen föreslår, mot denna bakgrund, att uppdragen att genomföra en markanvisningstävling 
för Nynäshamns stationsområde och att ta fram ett planprogram för Nynäshamns hamn avbryts. 
Förvaltningen föreslår istället att förvaltningen får i uppdrag att utreda förutsättningarna för en 
utveckling av området runt stationsområdet och hamnområdet i stort. I detta arbete ingår att utreda 
förutsättningarna för en alternativ trafiklösning med inriktningen att trafiken till hamnen inte ska 
begränsa den fortsatta utvecklingen i området. Utifrån klarlagda förutsättningar kan en samlad 
framtidsbild och strategi för utvecklingen av området i dess helhet tas fram. Avrapportering ska ske 
under 2024. 
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Förvaltningens förslag till beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att godkänna förvaltningens redovisning av pågående planering 

av samhällsbyggnadsprojekt inom samhällsbyggnadsnämnden.  
 

2. Kommunstyrelsen beslutar att planarbete ska avbrytas i följande frågor/fall: 
a. ta fram detaljplan i syfte att möjliggöra anläggande av en väg till vattentornet i 

Nynäshamn. 
b. ta fram en detaljplan för snöhantering och båtuppläggning mm inom Nynäshamn 2:23. 
c. pröva bostadsbebyggelse på fastigheten Skolmästaren 12.  
d. pröva bostadsbebyggelse på fastigheten Trehörningen 23. 
e. ändra den befintliga stadsplanen för Nynäshamns stad (S1). 
f. pröva avstyckning för ett bostadshus på fastigheterna Sittesta 1:22 och Sittesta 1:29/2. 
g. pröva parkering på mark som är planlagd som park på fastigheten Spiken 1. 
h. pröva bostadsbebyggelse, kontor och handel på fastigheten Ekorren 8. 
i. pröva uppförande av ett flerbostadshus på fastigheten Vansta 5:6. 
j. pröva bostadsbebyggelse på fastigheten Eknäs gård 1:1. 
k. pröva uppförande av flerbostadshus på fastigheten Valkyrian 3. 
l. pröva bostadsbebyggelse samt att ta fram ett planprogram inom del av fastigheten 

Nynäshamn 2:133. 
m. pröva vårdverksamhet och bostadsbebyggelse på fastigheterna Guldbröllopsminnet 1, 

Guldbröllopsminnet 2, Nynäshamn 2:136 och del av Nynäshamn 2:1. 
n. pröva bostadsbebyggelse inom fastigheterna Ribban 9 och Ribban S:1. 
o. ta fram ett planprogram för hamnområdet i Nynäshamn. 

 
3. Kommunstyrelsen uppmanar samhällsbyggnadsnämnden att avsluta eventuella till 

förvaltningen lämnade planuppdrag avseende planarbete kopplat till ovan listade 
planändringar och planprövningar. 
 

4. Kommunstyrelsen beslutar att uppdragen om att anordna markanvisningstävling ska 
avslutas i följande fall:  
a. genomföra en markanvisningstävling för Nickstahöjden.  
b. genomföra en markanvisningstävling för Nynäshamns stationsområde.  
 

5. Kommunstyrelsen beslutar att ge förvaltningen i uppdrag att ta fram en framtidsbild och 
strategi för en framtida utveckling av Nickstahöjden. Avrapportering ska ske under 2024. 
 

6. Kommunstyrelsen beslutar att ge förvaltningen i uppdrag att utreda förutsättningarna för en 
utveckling av området runt Nynäshamns stationsområde och Nynäshamns hamn i stort. 
Avrapportering ska ske under 2024.  

Arbetsutskottets förslag till beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att godkänna förvaltningens redovisning av pågående planering 

av samhällsbyggnadsprojekt inom samhällsbyggnadsnämnden.  
 

2. Kommunstyrelsen beslutar att planarbete ska avbrytas i följande frågor/fall: 
a. ta fram detaljplan i syfte att möjliggöra anläggande av en väg till vattentornet i 

Nynäshamn. 
b. ta fram en detaljplan för snöhantering och båtuppläggning mm inom Nynäshamn 2:23. 
c. pröva bostadsbebyggelse på fastigheten Skolmästaren 12.  
d. pröva bostadsbebyggelse på fastigheten Trehörningen 23. 
e. ändra den befintliga stadsplanen för Nynäshamns stad (S1). 
f. pröva avstyckning för ett bostadshus på fastigheterna Sittesta 1:22 och Sittesta 1:29/2. 
g. pröva parkering på mark som är planlagd som park på fastigheten Spiken 1. 
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Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum  

2024-01-25  
 

 

    Justerarsignaturer           Utdragsbestyrkande 
 
 

h. pröva bostadsbebyggelse, kontor och handel på fastigheten Ekorren 8. 
i. pröva uppförande av ett flerbostadshus på fastigheten Vansta 5:6. 
j. pröva bostadsbebyggelse på fastigheten Eknäs gård 1:1. 
k. pröva uppförande av flerbostadshus på fastigheten Valkyrian 3. 
l. pröva bostadsbebyggelse samt att ta fram ett planprogram inom del av fastigheten 

Nynäshamn 2:133. 
m. pröva vårdverksamhet och bostadsbebyggelse på fastigheterna Guldbröllopsminnet 1, 

Guldbröllopsminnet 2, Nynäshamn 2:136 och del av Nynäshamn 2:1. 
n. pröva bostadsbebyggelse inom fastigheterna Ribban 9 och Ribban S:1. 
o. ta fram ett planprogram för hamnområdet i Nynäshamn. 

 
3. Kommunstyrelsen uppmanar samhällsbyggnadsnämnden att avsluta eventuella till 

förvaltningen lämnade planuppdrag avseende planarbete kopplat till ovan listade 
planändringar och planprövningar. 
 

4. Kommunstyrelsen beslutar att uppdragen om att anordna markanvisningstävling ska 
avslutas i följande fall:  
a. genomföra en markanvisningstävling för Nickstahöjden.  
b. genomföra en markanvisningstävling för Nynäshamns stationsområde.  
 

5. Kommunstyrelsen beslutar att ge förvaltningen i uppdrag att ta fram en framtidsbild och 
strategi för en framtida utveckling av Nickstahöjden. Avrapportering ska ske under 2024. 
 

6. Kommunstyrelsen beslutar att ge förvaltningen i uppdrag att utreda förutsättningarna för en 
utveckling av området runt Nynäshamns stationsområde och Nynäshamns hamn i stort. 
Avrapportering ska ske under 2024.  

Skickas till 
Akten 
Samhällsbyggnadsnämnden 
Registratur 
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Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum  

2024-01-25  
 

 

    Justerarsignaturer           Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 10/24 KS/2023/0217/232 

Själv 5:14, del av, Kortmanstorp 10, Ösmo, – Ansökan om 
bygglov för pumpstation med garage 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att bygglov beviljas för nybyggnad av pumpstation och garage med stöd 
av 9 kap. 31 § plan- och bygglagen 2010:900 (PBL). 

Ärendet 

Bedömning  
Att uppföra denna pumpstation är en förutsättning för att området Ekeby ska kunna kopplas på det 
kommunala ledningsnätet för vatten och avlopp. Att pumpstationen uppförs med en garagedel 
förklaras med att i det utrymmet ska ett mobilt reservkraftverk förvaras. Detta ska nyttjas vid ett 
eventuellt strömavbrott för att förhindra att pumpstationen breddar ut Muskån. Reservkraftverket är 
även tänkt att kunna användas om det uppstår problem med ström till pumpstationen i Segersäng 
och Grödby. 
 

Åtgärden bedöms uppfylla kraven på lämplig placering. Den planerade bebyggelsen bedöms också 
vara väl utformad och ges en god form-, färg-, och materialverkan. 
 
Bygglov kan därmed tillstyrkas med stöd av 9 kap. 31 § PBL. 

Kontrollansvarig 
Kontrollansvarig krävs inte för denna åtgärd. 

Avgifter 
Avgifter för ärendets behandling tas ut enligt taxa tabell A2.1, s. 6, fastställd av kommunfullmäktige 
och faktureras separat.  

Avgiften för beslutet är 17 330 kr.  
 
Tidsfristen började löpa 2023-10-11 och beslut fattades 2023-11-27, vilket innebär att lagstadgade 
tidsfrister för handläggningen har hållits.  
Avgiften har inte reducerats med stöd av 12 kap. 8 a § plan- och bygglagen (2010:900). 

Föreskrifter för bygglov 
Fasader med träpanel färgas i faluröd kulör, tak beläggs med tegelorange plåt. 

Handlingar som tillhör beslutet  
1st ansökningsblankett, 1 st plan- fasad- och sektionsritning, 2 st situationsplaner,  

2 st översiktsplaner, 1 st förslag till kontrollplan, 1 st motivering 

 

Ärendet  
Ansökan om bygglov för uppförande av verksamhetsbyggnad (pumpstation), med en byggnads- och 

bruttoarea om 22,9 kvadratmeter.  
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Kommunstyrelsen 
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    Justerarsignaturer           Utdragsbestyrkande 
 
 

Riksintressen 
Fastigheten ligger utanför områden av riksintressen. 

Planförutsättningar 
Fastigheten ligger utanför område med detaljplan. 

Översiktsplanen antagen 2012 gäller för fastigheten.   

Yttranden 
Berörda sakägare och grannar har enligt 9 kap. 25 § PBL underrättats och fått tillfälle att yttra sig.  

- Inga negativa synpunkter har inkommit.  

Upplysningar 
Beslutet upphör att gälla om inte startbesked meddelats två år från när beslutet vann lagakraft. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att bygglov beviljas för nybyggnad av pumpstation och garage med stöd 
av 9 kap. 31 § plan- och bygglagen 2010:900 (PBL). 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att bygglov beviljas för nybyggnad av pumpstation och garage med stöd 
av 9 kap. 31 § plan- och bygglagen 2010:900 (PBL). 

Beslutsunderlag 
Handlingar som tillhör beslut 

1st ansökningsblankett 

1 st plan- fasad- och sektionsritning 

2 st situationsplaner,  

2 st översiktsplaner 

1 st förslag till kontrollplan 

1 st motivering 

Skickas till 
Sändlista 

Underrättelse om beslutet per brev 
- Grannar eller kända sakägare utan invändningar. 

Kungörelse 
- Kungörelse sker i Post- och inrikes tidningar. 

Hur man överklagar 
Du kan överklaga beslutet. Överklagandet ska du ställa till Länsstyrelsen i Stockholm men skicka det 
till Nynäshamns kommun, Kommunstyrelseförvaltningen, 149 81 Nynäshamn. Överklagandet ska 
vara skriftligt och inkommit till kommunen senast tre veckor från den dag du fick del av beslutet. I 
överklagandet ska du skriva vilket beslut du överklagar, på vilket sätt du tycker att beslutet är 
felaktigt och hur du vill att det ändras. Kungörelse sker i Post- och inrikes tidningar för grannar och 
okända sakägare. Överklagandetiden är 4 veckor från kungörelsedatum. 
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§ 11/24 KS/2022/0353/422 

Svar på kompletterande avgränsningssamråd - Havsbaserade 
vindkraftsparken Skidbladner 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta förvaltningens bedömning i Bilaga 1 som kommunens remissvar. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Johann Wolf (SD) lämnar ett särskilt yttrande som biläggs protokollet som bilaga E. 

Protokollsanteckningar 
Beslutet hänvisar till Bilaga 1. Bilagan återfinns i akt med diarienummer KS/2022/0353/422-7. 

Ärendet 
Simply Blue Energi AB (bolaget) avser ansöka om erforderliga tillstånd för en havsbaserad 
vindkraftsanläggning inom lagen om Sveriges ekonomiska zon, tillstånd till nedläggning av interna 
undervattenskablar enligt lagen om kontinentalsockeln (KSL) samt Natura 2000-tillstånd enligt 
miljöbalken.  
 
Under 2022 och 2023 bjöd bolaget in till avgränsningssamråd avseende parkens lokalisering och 
utformning, och i samband med det togs ett samrådsunderlag fram. Bolaget vill nu komplettera och 
fortsätta samrådet med en justering av antalet verk, samt presentera nya exempellayouter utifrån 
denna justering.  
 
Det aktuella projektområdet ligger ungefär 60 kilometer norr om Gotland, strax 20 kilometer nordöst 
om Gotska Sandön och omkring 70 kilometer från det svenska fastlandet (se översiktsbild på nästa 
sida). Vindkraftsparken omfattar en yta av cirka 1 423 kvadratkilometer och som mest planeras 147 
vindkraftverk med en maximal totalhöjd om 360 meter. Den årliga elproduktionen uppskattas till 
cirka 11,7 TWh. Avgörandet av antal verk, storlek och modell samt slutlig utformning av parken 
fastställs i den slutliga detaljprojekteringen och upphandlingen av anläggningen.  
 
Bolaget har analyserat synbarheten av exempelutformningen för Skidbladner med hjälp av en 
siktlinjeanalys. Analysen visar hur långt vindkraftverken teoretiskt sett kan ses vid havsytan innan de 
försvinner under horisonten som en följd av jordens krökning. I figuren på nästa sida visas hur långt 
det rent teoretiskt går att se toppen av vingen i sitt högsta läge (blå och lila linjen) samt 
hinderbelysningen för luftfart (orange linje) vid havsytan vid helt fri sikt och med hänsyn till jordens 
krökning. Enligt analysen kommer vindkraftverken inte att vara synliga från varken fastlandet eller 
någon av öarna inom Nynäshamns kommun. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta förvaltningens bedömning i Bilaga 1 som kommunens remissvar. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta förvaltningens bedömning i Bilaga 1 som kommunens remissvar. 

Beslutsunderlag 
Kompletterande samrådsunderlag Skidbladner 
20221109 SU Skidbladner 
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Skickas till 
Akten 
SeaSapphire 
Planerings- och exploateringsstabschef 
  



Särskilt yttrande

Svar: på kompletterande avgränsningssamråd - Havsbaserade vindkraftsparken Skidbladner

Vi i SD är i allmänhet tveksamma till vindkraftsparker. Det havsbaserade vindkraftsparken 
Skidbladner tycker vi är olämplig av olika skäl. 

Johann Wolf, gruppledare, Sverigedemokraterna 

Särskilt yttrande 

2024-01-25 
Kommunstyrelsen 
Ärende nummer: 11/24 

Bilaga E
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§ 12/24 KS/2023/0178/060 

Svar på motion om förstärkta åtgärder för kommuninvånarnas 
demokratiska engagemang 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

1. anse motionen besvarad med hänvisning till vad som anförs i förvaltningens 
tjänsteskrivelse. 

 
Patrik Isestad (S), Helen Sellström Edberg och Göran Bergander (S) deltar inte i beslutet. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Ask Fernström (V) lämnar ett ersättaryttrande som biläggs protokollet som bilaga F. 

Ärendet 
I en motion föreslår Bernt Månsson (V) att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att 
dels utreda möjligheten att samla lokala partier för att tillsammans med 
kommunstyrelseförvaltningen genomföra en ”Demokratiturné” inför EU-valet 2024, dels utreda 
långsiktiga åtgärder för att stärka kommuninvånarnas demokratiska engagemang, insyn och 
kunskap. Syftet är att få till stånd en ökning av valdeltagandet, särskilt i socioekonomiskt svaga 
områden. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

1. anse motionen besvarad med hänvisning till vad som anförs i förvaltningens 
tjänsteskrivelse. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

1. anse motionen besvarad med hänvisning till vad som anförs i förvaltningens 
tjänsteskrivelse. 

Yrkanden 
Ordförande (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsunderlag 
Motion från Bernt Månsson (V) om förstärkta åtgärder för kommuninvånarnas demokratiska 
engagemang  

Skickas till 
Akten 
Motionären 

  



Ersättaryttrande gällande svar påmotion
om förstärkta åtgärder för kommun-
invånarnas demokratiska engagemang

Vänsterpartiet Nynäshamn ställer sig fortsättningsvis bakom vår motion om förstärkta
åtgärder för kommuninvånarnas demokratiska engagemang, och anser inte dess svar som
tillräckligt.

Mot bakgrund av att kommunens och partiernas åtgärder för att engagera väljare i våra
mest socioekonomiskt eftersatta områden inte varit tillräckliga för att vända trenden i deras
låga valdeltagande och bristande förtroende för politiken, vilket vi i Vänsterpartiet
upplever som stort i områden såsom Backlura och Ösmo, kan vi inte acceptera att detta
arbete lämnas till de partier i kommunen, som trots all makt att göra motsatsen
systematiskt väljer att bortse från dessa invånares intressen.

Vänsterpartiet Nynäshamn menar därav att det är nödvändigt, som yrkat i vår motion, att
kommunstyrelsen och dess förvaltning utreder hur sina uppdrag kring denna fråga kan
utökas för att inte bara ge grundläggande information, utan även engagera, utbilda och
synliggöra sig inför kommuninvånarna. Vidare anser vi det vara i synnerhet nödvändigt att
utöka detta uppdrag inför det stundande valet till Europaparlamentet, i och med dess
traditionellt mycket låga valdeltagande, genom att anordna och informera om öppna
politiska evenemang i framförallt kommunens mest eftersatta områden och föra politiken
närmare våra invånare.

Oavsett om kommunens oroväckande låga valdeltagande speglar en brist på resurser eller
engagemang från oss alla, som partier, är detta demokratiska problem något vi måste
åtgärda tillsammans, och enligt Vänsterpartiet Nynäshamn, tillsammans med förvaltningen,
som maskineriet bakom vårt demokratiska rum.

Ask Fernström
Vänsterpartiet Nynäshamn

Ersättaryttrande
Kommunstyrelsen, 2024-01-25
Ärende 12/24
Vänsterpartiet Nynäshamn

Bilaga F
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§ 13/24 KS/2023/0272/060 

Svar på motion om kommunalt samarbete för nödvändig 
klimatanpassning 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

1. anse motionen besvarad med hänvisning till vad som anförs i förvaltningens 
tjänsteskrivelse. 

Patrik Isestad (S), Helen Sellström Edberg och Göran Bergander (S) deltar inte i beslutet. 

Ärendet 
I en motion föreslår Bernt Månsson (V) att kommunfullmäktige uppdrar till kommunstyrelsen att 
upprätta former för ett samarbete kring nödvändig klimatanpassning mellan Nynäshamn, Haninge 
och Tyresö, att upprätta en tidsplan för och genomföra en kartläggning av kommunernas behov av 
klimatanpassning och ge förslag på samordning kring dessa behov, samt att återrapportera 
kartläggningen till kommunfullmäktige senast vid årsskiftet 2024/2025. Bakgrunden till motionen är 
behovet av att vidta förebyggande åtgärder för olika klimatkatastrofer och att en utarbetad form för 
samarbete över kommungränser underlättar när det finns behov av att agera. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

1. anse motionen besvarad med hänvisning till vad som anförs i förvaltningens 
tjänsteskrivelse. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

1. anse motionen besvarad med hänvisning till vad som anförs i förvaltningens 
tjänsteskrivelse. 

Beslutsunderlag 
Motion från Bernt Månsson (V) om kommunalt samarbete för nödvändig klimatanpassning  

Skickas till 
Akten 
Motionären 
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§ 14/24 KS/2023/0210/061 

Svar på e-förslag om att upprätta en koldioxidbudget och följa 
upp den kontinuerligt 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anse e-förslaget besvarat med vad som anges i förvaltningens 
tjänsteskrivelse med diarienummer KS/2023/0210/061-2. 

Ärendet 
Ett e-förslag har inkommit om att Nynäshamns kommun ska upprätta och löpande följa upp en 
koldioxidbudget. Bakgrunden till e-förslaget är att Nynäshamns kommun behöver ta sitt ansvar för 
klimatskadliga utsläpp inom kommunens gränser. En koldioxidbudget skulle, enligt förslagsställaren, 
kunna ge ökad kunskap om såväl nuläge som behov av planering inför framtiden med fokus på 
konkreta, tidsberäknande åtgärder och kunna bli ett pedagogiskt verktyg för att få med 
kommuninvånare och näringsliv i klimatarbetet.  
 
En koldioxidbudget kan göras på nationell, regional eller lokal nivå och anger den totala mängd 
koldioxid som kan släppas ut innan koldioxidhalten i atmosfären leder till att den globala 
uppvärmningen överskrider en viss gräns. En koldioxidbudget på lokal nivå utgår ifrån de utsläpp 
som sker inom kommunens gränser och visar hur stora utsläpp som får göras för att kunna bidra till 
Parisavtalets målsättningar om att hålla den globala temperaturökningen väl under två grader. 
Koldioxidbudgeten uttrycks ofta som en graf över tid med en procentuell minskning per år. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anse e-förslaget besvarat med vad som anges i förvaltningens 
tjänsteskrivelse med diarienummer KS/2023/0210/061-2. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anse e-förslaget besvarat med vad som anges i förvaltningens 

tjänsteskrivelse med diarienummer KS/2023/0210/061-2. 

Beslutsunderlag 
E-förslag – Upprätta en koldioxidbudget och följ upp den kontinuerligt 

Skickas till 
Akten 
Förslagsställare som önskat återkoppling 
kansli@nynashamn.se  
  

mailto:kansli@nynashamn.se
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§ 15/24 KS/2023/0044/061 

Inkomna e-förslag 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att överlämna nedanstående e-förslag till kommunstyrelseförvaltningen 
för vidare utredning och beredning av förslag till beslut: 

1. Förslag till förbättring av gästhamnsområdet. 
2. Komplettera skateparken med möjlighet att träna skateboard under vinterhalvåret 
3.   Gång- och cykelväg mellan Spångbro och Ösmo. 

Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 10 mars 2022, § 41, att e-förslag ska ersätta medborgarförslag 
som metod för medborgarinitiativ. Inkomna e-förslag som uppfyller villkoren publiceras på 
kommunens hemsida där det går att rösta. Om e-förslaget får 30 röster eller fler fördelas det till 
ansvarig förvaltning. E-förslaget tas om hand av förvaltningen och redovisas för kommunstyrelsen 
på nästkommande sammanträde.  
 
Kommunstyrelseförvaltningen har mottagit tre e-förslag under perioden 10 oktober 2023 – 6 
december 2023. Kommunstyrelsen beslutar huruvida förvaltningen ska påbörja en vidare utredning 
av e-förslaget eller ej. E-förslagen innehåller följande förslag: 

• att uppföra gång- och cykelväg mellan Spångbro och Ösmo. (Antal röster: 61) 

• att göra ett liknande torg som Strängnäs i gästhamnsområdet. (Antal röster: 42) 

• att tillhandahålla eller anlägga en lokal där det ges möjlighet att träna skateboard inomhus 

under vinterhalvåret. (Antal röster: 43) 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att överlämna nedanstående e-förslag till kommunstyrelseförvaltningen 
för vidare utredning och beredning av förslag till beslut: 

1. Förslag till förbättring av gästhamnsområdet. 
2. Komplettera skateparken med möjlighet att träna skateboard under vinterhalvåret 
3.   Gång- och cykelväg mellan Spångbro och Ösmo. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att överlämna nedanstående e-förslag till kommunstyrelseförvaltningen 
för vidare utredning och beredning av förslag till beslut: 

1. Förslag till förbättring av gästhamnsområdet. 
2. Komplettera skateparken med möjlighet att träna skateboard under vinterhalvåret 
3.   Gång- och cykelväg mellan Spångbro och Ösmo. 

Beslutsunderlag 
E-förslag – Gång- och cykelbana mellan Spångbro och Ösmo 
E-förslag – Förslag till förbättring av gästhamnsområdet 
E-förslag – Komplettera skateparken med möjlighet att träna skateboard under vinterhalvåret 

Skickas till 
Akten 
Förslagsställare som önskat återkoppling 
Kansli@nynashamn.se 
Ansvarig avdelning 
Akt KS/2023/0306/061, Akt KS/2023/0315/061, Akt KS/2023/0327/061 
  

mailto:Kansli@nynashamn.se
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Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum  

2024-01-25  
 

 

    Justerarsignaturer           Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 16/24 KS/2023/0030/069 

Skrivelser och beslut 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att lägga informationen till handlingarna. 

Ärendet 
KS/2023/0026/042-16 
Protokoll från Södertörns brandförsvarsförbunds sammanträde 2023-12-15. 
 
KS/2023/0024/042-13 
Protokoll från Södertörns miljö- och hälsoskyddsförbunds sammanträde 2023-12-06. 
 
KS/2023/0039/008-47 
Protokoll från kommunfullmäktiges sammanträde 2023-12-07. 
 
KS/2023/0028/042-13 
Protokollsutdrag från Södertörns överförmyndarnämnds sammanträde 2023-12-14, § 144, 
Revidering Södertörns överförmyndarnämnds delegationsordning.  
 
KS/2023/0028/042-14 
Protokollsutdrag från Södertörns överförmyndarnämnds sammanträde 2023-12-14, § 143, 
Revidering av Södertörns överförmyndarnämnds arvodesreglemente för ersättning till 
ställföreträdare. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att lägga informationen till handlingarna. 

Skickas till 
Akten 
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Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum  

2024-01-25  
 

 

    Justerarsignaturer           Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 17/24 KS/2023/0003/002 

Anmälan delegationsbeslut 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att lägga informationen till handlingarna. 

Ärendet 
KS/2024/0065/511-2 
Beslut fattat av kommundirektör gällande att inte besvara remiss från Trafikverket om förslag till nya 
bärighetsföreskrifter för Stockholms län, endast med revidering av sträcka för väg 951. 
 
KS/2022/0121/288-36 
Beslut fattat av mark- och exploateringschef avseende avvikelse gällande återställande av tidigare 
restaurang Flamenco efter fuktskada. 
 
KS/2024/0048/024-1 
Beslut fattat av tillförordnad personalchef gällande eftergift av fordran.  
 
KS/2020/0465/260-6 
Beslut fattat av kommundirektör gällande återtagande av beslut om investeringsmedel för nytt 
sophus i hamnområdet. 
 
KS/2019/0113/351-23 
Beslut fattat av samhällsbyggnadsförvaltningens förvaltningschef gällande återtagande av beslut om 
investering i enskilda avlopp på Själv 5:14. 
 
KS/2024/0017/020-1 
Överenskommelse om upphörande av anställning signerad av avdelningschef för stöd och 
utveckling. 
 
KS/2024/0017/020-2 
Överenskommelse om upphörande av anställning signerad av avdelningschef för stöd och 
utveckling. 
 
KS/2024/0017/020-4 
Överenskommelse om upphörande av anställning signerad av avdelningschef för stöd och 
utveckling. 
 
KS/2024/0017/020-5 
Överenskommelse om upphörande av anställning signerad av kommundirektör. 
 
KS/2024/0017/020-6 
Överenskommelse om upphörande av anställning signerad av kommundirektör. 
 
KS/2024/0017/020-7 
Överenskommelse om upphörande av anställning signerad av avdelningschef för stöd och 
utveckling. 
 
KS/2024/0017/020-8 
Överenskommelse om upphörande av anställning signerad av avdelningschef för stöd och 
utveckling. 
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KS/2023/0153/020-17 
Beslut fattat av fastighetschef gällande uppsägning av hyresavtal avseende kontor i fastigheten 
Alkotten 2. 
 
KS/2023/0336/023-3 
Beslut fattat av kommunstyrelsens arbetsutskott gällande tillsättning av förvaltningschef på 
socialförvaltningen. 
 
KS/2023/0012/022-18 
Förordnande för tjänstgörande som tillförordnad kommundirektör. 
 
KS/2023/0012/022-17 
Förordnande för tjänstgörande som tillförordnad chef för HR-avdelningen. 
 
KS/2023/0058/229-143 
Bekräftelse av mottaget beslut om bergvärmeanläggning signerat av 
samhällsbyggnadsförvaltningens förvaltningschef. 
 
KSFA/2022/0132/288-8 
Beslut fattat av enhetschef vid fastighet och service gällande avvikelse i anpassning av personalytor 
i ishallen.  
 
KS/2020/0143/004-17 
Beslut fattat av kanslichef gällande dokumenthanteringsplan Stödprocesser informationsförvaltning. 
 
KSFA/2023/0210/290-1 
Beslut fattat av fastighetschef gällande kameraövervakning av Breddals förskola. 
 
KSFA/2023/0200/290-1 
Beslut fattat av fastighetschef gällande kameraövervakning av Gröndalsskolan. 
 
KSFA/2023/0210/290-1 
Beslut fattat av fastighetschef gällande kameraövervakning av Svandammsskolan. 
 
KSFA/2023/0207/295-1 
Beslut fattat av enhetschef vid fastighet och service gällande ytskiktsrenovering och ljudisolering i 
kontorsrum på Tången. 
 
KS/2018/0358/258-39 
Delgivningskvitto signerat av stabschef vid samhällsbyggnadsförvaltningen gällande 
fastighetsreglering Telegrafen 7 och Nynäshamn 2:1. 
 
KS/2015/0073/251-36  
Beslut fattat av kommunstyrelsens fastighets- och investeringsutskott gällande överlåtande av 
genomförandeavtal och tilläggsavtal. 
 
KS/2021/0083/291-9 
Beslut fattat av kommunstyrelsens fastighets- och investeringsutskott gällande fördjupad utredning, 
ny skola i Sunnerby. 
 
KS/2023/0051/024-3 
Beslut fattat av ekonomichef gällande avskrivning av fordran.  
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2024-01-25  
 

 

    Justerarsignaturer           Utdragsbestyrkande 
 
 

KS/2023/0322/104-6 
Ordförandebeslut om yttrande i mål 22891-23. 
 
KSFA/2023/0204/292-1 
Beslut fattat av enhetschef vid fastighet och service gällande byte av frånluftsfläkt i bowlinghallens 
kök. 
 
KS/2023/0314/059-3 
Beslut fattat av samhällsbyggnadsförvaltningens förvaltningschef gällande överlåtelse av 
hyreskontrakt för lokal, hamnbod nummer fem. 
 
KS/2023/0286/059-2 
Avtal mellan Nynäshamns kommun och Miljödata AB signerat av enhetschef vid HR-avdelningen. 
 
KS/2023/0286/059-3 
Avtal mellan Nynäshamns kommun och Miljödata AB signerat av enhetschef vid HR-avdelningen. 
 
KS/2022/0250/259-9 
Medgivande till förundersökning mellan Nynäshamns kommun som fastighetsägare och Vattenfall 
signerat av samhällsbyggnadsförvaltningens förvaltningschef. 
 
KS/2023/0250/003-2 
Beslut fattat av kommundirektör gällande ny organisation för kommungemensam 
nämndadministration, registratur och juridik. 
 
KS/2023/0009/020-200 
Beslut fattat av kommunjurist gällande begäran om utlämnande av allmän handling. 
 
KSFA/2023/0205/290-1 
Beslut fattat av enhetschef vid fastighet och service gällande byte av laddboxar på Cykelskogens 
förskola. 
 
KS/2023/0164/001-7 
Beslut fattat av avdelningschef för avdelningen stöd och utveckling gällande förändrad organisation 
inom avdelningen.  
 
KS/2019/0203/004-14 
Beslut fattat av kanslichef gällande att arkivera på annat format än papper. 
 
KSFA/2023/0152/299-2 
Beslut fattat av fastighetschef gällande tillgänglighetsanpassning på Svarven 8. 
 
KSFA/2023/0169/291-2 
Beslut fattat av fastighetschef gällande återföring av budgetmedel i renovering av klassrum och 
trapphus A till budgetram. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att lägga informationen till handlingarna.  

Skickas till 
Akten 
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§ 18/24  

Nytt från förvaltningen 
Kommundirektör Kristina Tidestav informerar om förslaget om en ny HR-organisation samt om det 
pågående lokalprojektet. 
 
Avdelningschef för stöd och utveckling Karin Ölander informerar om att Nynäshamns kommun inte 
blivit påverkade av den cyberattack som drabbat Tietoevry, samt besvarar en övrig fråga om 
alternativ webbplats. 
 
Då kommundirektören lämnar sitt uppdrag i Nynäshamn den 31 mars informerade Ordförande (M) 
om att arbetsutskottet kommer utse en tillfälligt tillförordnad kommundirektör som går parallellt och 
är kvar till dess att rekrytering har genomförts.   



 

PROTOKOLL Sida 43(49) 

Kommunstyrelsen 
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2024-01-25  
 

 

    Justerarsignaturer           Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 19/24        KS/2018/0299/212 

Övriga frågor 

1. Kommunens nya översiktsplan  
 
Göran Bergander (S) har en övrig fråga gällande om kommunens nya översiktsplan kommer att bli 
färdig för fastställande och hunnit vinna laga kraft före den 11 september 2024.  
 
Kommundirektör Kristina Tidestav besvarar frågan och återkommer med en föredragning under 
kommunstyrelsens nästkommande sammanträde.  
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§ 19/24 

Övriga frågor 

2. Bokslut för 2023  
 

Magnus Liljeström (S) har en övrig fråga gällande hur arbetet med bokslutet för 2023 fortlöper. 
 
Ekonomichef Dan Olén besvarar frågan och meddelar att kommunstyrelsen får mer information vid 
temadagen den 27 mars. 
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§ 19/24         KS/2024/0076/511-1 

Övriga frågor 

3. Fördjupad översiktsplan för Nynäshamns tätort om bilfritt centrum 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ärendet får väckas och skickas till förvaltningen för beredning. 

Ärendet 
Göran Bergander (S) vill väcka ett ärende om att ändra beslut i fördjupad översiktsplan för 
Nynäshamns tätort om bilfritt centrum. 
 
Det väckta ärendet biläggs protokollet som bilaga G. 
 

 

  



Nynäshamn, 2024-01-25 
Kommunstyrelsen 
Ärende FÖP 

Socialdemokraterna lämnar ett ärende om att ändra beslut i FÖP 
för Nynäshamns Tätort om bilfritt i centrum. 

Kommunfullmäktige antog den 11 juli 2017 en fördjupad översiktsplan för 
Nynäshamns stad. Av det antagna planen kan det utläsas att en av utmaningarna är 
att stärka det lokala näringslivet, skapa fler arbetstillfällen och öka antalet invånare 
genom ett ökat bostadsbyggande och fler aktörer. 
Ny- och tillkommande bebyggelse ska stärka de unika kvaliteter, styrkor och 
befintliga värden som staden besitter. Där samhällsutvecklingen värnar om 
småstaden vid havet och främjar ändamålsenlig struktur, estetiskt tilltalande 
utformning av bebyggelse, landskapsbild, kulturvärden, grönområden och 
kommunikationsleder. Kortfattat bygger vi framtidens livsmiljö för människorna i 
dagens samhälle och vår kommande generation. 
Därtill bör det uppmärksammas att planerna för att förtäta Alkärrsplan, Hamngatan 
och stadskärnan som blandstad, i förhållande till att Centralgatan i stadskärnan 
föreslås göras om till gågata och trafikutredningen för Nynäshamns stad anger att 
busstrafiken flyttas från Centralgatan till Hamngatan ger målkonflikter för stadens 
utveckling.  
Det som framgår av den fördjupade översiktsplanen innebär inte enbart hinder för 
att låta handeln i centrumet överleva utan påverkar också arbetstillfällen och 
möjligheter att låta stadskärnan utvecklas i samband med detaljplanearbetet för 
bostäder och handel inom exempelvis Alkärrsplan, Plåtslagaren, Fyren 19 och Fyren 
27.  
I trafikutredningen som Trivektor tog fram beskrivs också konsekvenserna av ett 
sådant beslut. Stängs biltrafiken igenom centrum av kommer det att krävas att de 
kringliggande gatorna uppgraderas för att klara den ökade genomfartstrafiken. 
Samtidigt försvinner upp till 75 parkeringsplatser i centrum. 

I frågor om ändringar för en fördjupad översiktsplan framgår det av bestämmelserna 
enligt 3 kap. 27 § plan- och bygglagen 2010:900 (PBL) att en översiktsplan kan ändras 
för en viss del av kommunen eller ändras genom ett tillägg för att tillgodose ett visst 
allmänt intresse. Vidare anges att ett förslag om ändring eller tillägg ska ge 
allmänheten genom granskningstid om sex veckor möjlighet att framföra synpunkter 
på förslaget innan det antas av kommunfullmäktige. 
Det finns dock vissa undantag och situationer där ändringar kanske inte kräver 
granskning, exempelvis om ändringarna är av mindre omfattning och inte väsentligt 
påverkar syfte och övergripande innehåll i den fördjupade översiktsplanen. Att 

Bilaga G
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fortsatt tillåta bil- och busstrafik på Centralgatan är av mindre omfattning och 
påverkar inte syftet med den fördjupade översiktsplanen. Ändringen anses bidra till 
att låta samhällsutvecklingen uppfylla de visioner och mål som Nynäshamns 
kommun tidigare antagit.  
Socialdemokraternas yrkande 
Vi yrkar nu att kommunstyrelsen fattar beslut om att begära att kommunfullmäktige 
beslutar att ändra i den Fördjupade översiktsplanen för Nynäshamns stad så att 
förslaget om gågata i centrala Nynäshamn utgår. 
 
 
Socialdemokraterna i kommunstyrelsen 
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§ 19/24 

Övriga frågor 

4. Projektplaner 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att frågan väcks och besvaras av förvaltningen vid kommunstyrelsens 
nästa sammanträde. 

Ärendet 
Göran Bergander (S) har en övrig fråga gällande projektplaner. 
 
Inkommen fråga biläggs protokollet som bilaga H. 
 

 

 
 
 
 
 

 

  



Nynäshamn, 2024-01-25 
Kommunstyrelsen 
Övrig fråga 

Fråga till kommunstyrelsens ordförande 

Ansvaret för samhällsbyggnadsprocessen är delad mellan kommunstyrelsen och 
samhällsbyggnadsnämnden, det innebär att projektledaren för våra 
samhällsbyggnadsprojekt utses av kommunstyrelseförvaltningens avdelning Mark och 
exploatering, medans planarkitekterna arbetar i samhällsbyggnadsförvaltningen. 

Konsekvensen av denna ansvarsfördelning är att vi ledamöter i 
Samhällsbyggnadsnämnden inte kan få en fullständig bild av hur dessa projekt går. 
Som exempel kan man se på Ösmo etapp 1, där arbetet pågått i mer än fyra år innan 
projektet sändes ut på samråd, av samrådssvaren, främst från Länsstyrelsen, så kan vi 
läsa att för projektet avgörande frågor inte hanteras, ex. dagvattenhanteringen ner till 
Älgviken. 

Jag vill nu att kommunstyrelsen uppdrar till kommunstyrelseförvaltningen att till 
nästa kommunstyrelsemöte i februari, sända över projektplaner för 
samhällsbyggnadsprojekten med tydliga aktivitetsplaner och projektbudget, att 
planerna är avstämda mot utfört arbete samt att avvikelser redovisas såväl för 
aktiviteter som budget. 
Dessa och eventuellt nya projektplaner ska sedan redovisas var tredje månad inför 
kommunstyrelsen eller om kommunstyrelsen så bestämmer till Fastighets- och 
Investeringsutskottet 

Göran Bergander 
Gruppledare (S) Samhällsbyggnadsnämnden 
Ledamot i Kommunstyrelsen 

Bilaga H
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§ 19/24 

Övriga frågor 

5. Om Nynäshamns kommun är drabbat av cyberattacken mot It-
företaget Tietoevry 

 

Lena Dafgård (SN) vill väcka ett ärende beträffande om Nynäshamns kommun är drabbat av 
cyberattacken mot IT-företaget Tietoevry. Ärendet behandlas som en övrig fråga och anses som 
besvarad då informationen har lämnats under ”Nytt från förvaltningen”. 
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§ 19/24 

Övriga frågor 

6. Redovisning av Landsbygdsberedningens arbete till kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ärendet får väckas och skickas till förvaltningen för beredning. 

Ärendet 
Lena Dafgård (SN) vill väcka ett ärende angående redovisning av Landsbygdsberedningens arbete 
till kommunstyrelsen. 
 
Det väckta ärendet biläggs protokollet som bilaga I. 
 
 
 

 

 

  



Kommunstyrelsen
Nynäshamns kommun

Västerby 2024-01-25

Väckande av ärende angående redovisning av Landsbygdsberedningens arbete
till Kommunstyrelsen

Bakgrund
Kommunstyrelsen beslutade den 16 mars 2023 § 54 att inrätta en landsbygdsberedning
under Kommunstyrelsen. Landsbygdsberedningen är endast beredande och får inte fatta
några beslut. Ärenden till Kommunstyrelsen bereds även av Kommunstyrelsens
arbetsutskott. Under 2023 har Landsbygdsberedningen haft fyra sammanträden: 6 juni, 28
augusti, 9 oktober och 18 december. Under 2024 är fem sammanträden inbokade.

Eftersom Landsbygdsberedningen (LBB) ligger under Kommunstyrelsen vill vi ha en
redogörelse i Kommunstyrelsen beträffande följande:

1. Vad har Landsbygdsberedningen åstadkommit under 2023 och finns det någon
dokumentation beträffande detta?

2. Finns det några särskilda utmaningar som Landsbygdsberedningen har identifierat
och i så fall, hur planerar Landsbygdsberedningen att arbeta med dessa?

3. Enligt tjänsteutlåtandet 2023-01-23 “Inrättande av kommunstyrelsens
landsbygdsberedning”, ska beredningen initiera och bereda förslag till
Kommunstyrelsen i frågor kopplat till landsbygden. Vilka frågor har hittills initieras och
beretts till Kommunstyrelsen?

4. Hur ofta och på vilka sätt kommer Landsbygdsberedningen återkoppla till
Kommunstyrelsen beträffande sitt arbete?

5. Vad har Landsbygdsberedningen planerat att arbeta med och vad ska LBB
åstadkomma under 2024?

För Sorundanet Nynäshamns kommunparti

Lena Dafgård
Ledamot i Kommunstyrelsen
samt i Kommunfullmäktige

Västerby byväg 1
137 94 NORRA SORUNDA

Tel 0708-92 17 50
www.sorundanet.se

Bilaga I
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§ 20/24  

Nästa sammanträde 
Nästa sammanträde är den 22 februari 2024 klockan 10.00. 
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